
Protokół Nr OR.IV.0051-025/08
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 03 lipca 2008 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.
Stan Rady - 21 
Obecni – 20
Nieobecny - E. Szczygieł

Ad 1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Otwarcia  XXV  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  dokonał  Pan  Lech  Litwora 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  sesja  jest 
prawomocna.  Następnie zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do porządku obrad?
Nikt takowych nie miał, więc przystąpiono do przegłosowania zaproponowanego porządku obrad.

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad w wersji stanowiącej załącznik do protokołu 
(ilość głosów: za- 20).

Ad 2. 
Pan  Dariusz  Szymczak  II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  poinformował,  iż  poszerzy  punkt 
o dodatkową informację na temat stanu i przekształcenia Służb Komunalnych Miasta w likwidacji 
na dzień 30.06.2008r. Następnie złożył informację:
– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 26 maja 

2008 roku do 27 czerwca 2008 roku,
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  mówiący  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji  o  działaniach 
podejmowanych pomiędzy sesjami:
– poinformował, iż Prezydent Miasta uczestniczył w spotkaniach z:

– dziećmi w Szkole Podstawowej nr 1 z okazji Dnia Dziecka,
– Pastorem D. Ferkiem w sprawie remontu kościoła ewangelickiego,
– dziećmi z miasta partnerskiego Alanya,
– Zarządem klubu sportowego „Piast”  Gliwice w sprawie możliwości rozgrywania 

meczów na stadionie MOSiR,
– panem  P.  Ostrowskim  –  Komendantem  Powiatowym  Policji  w  sprawie 

dodatkowych patroli pieszych,
– organizacjami pozarządowymi w sprawie współpracy w ramach programu „Gmina 

tu wszystko sie zaczyna” - I części programu została zakończona,
– panem  D.  Jojko  –  przedstawicielem  Automobilklubu  Śląskiego  w  sprawie 

organizacji zjazdu Carawaningu,
– panem   Z.  Kobylińskim  –  Prezesem  klubu  sportowego  „Olimpia”  w  sprawie 

działalności klubu,
– przedstawicielami  firmy  „Mosty  Katowice”  w  sprawie  omówienia  zakresu  prac 

związanych z budową drogi zbiorczej,
– Kołami Gospodyń Wiejskich podczas wystawy kulinarnej „Smak tradycji”,
– panem  P.  Oślizło  –  Wójtem  Gminy  Gorzyce  w  sprawie  rowu  melioracyjnego 
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w Czyżowicach,
– przedstawicielami Gmin Powiatu Wodzisławskiego w sprawie MZWiK,
– panem  Tomasem  Peterssonem  –  przedstawicielem  szwedzkiego  Departamentu 

Gospodarczego,  Rozwoju  i  Innowacji  oraz  panem  Michaelem  Sandin  – 
Prezydentem Miasta Staffanstrop w Szwecji w sprawie współpracy,

– paniom A. Wojteczek – Prezesem Stowarzyszenia Diabetyków w sprawie siedziby 
Stowarzyszenia w budynku 4b Urzędu Miasta,

– rodzicami dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej nr 17 w sprawie remontu 
budynku szkoły,

– panem A.  Jeżewskim – Naczelnikiem Wydziału Rolnictwa i  Środowiska Urzędu 
Wojewódzkiego  w  Katowicach  w  sprawie  wymogów  środowiskowych  wzdłuż 
planowanej drogi zbiorczej,

– panem  Z.  Taborem  –  Dyrektorem  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  w  Katowicach 
w  sprawie  podniesienia  poziomu  bezpieczeństwa  na  ulicy  Pszowskiej,  remontu 
skrzyżowania  Matuszczyka  –  Pszowska  oraz  innych  zadań  na  drogach 
wojewódzkich,

– Związkami  Zawodowymi Służb Komunalnych Miasta  w sprawie  przekształcenia 
zakładu,

– panem G. Schetyną – Ministrem Spraw Wewnętrznych i Administracji w sprawie 
reformy administracyjnej kraju,

– Radą Społeczną Szpitala,
– Ks.  Dziekanem  B.  Płonką  w  sprawie  organizacji  Pielgrzymki  Kapłanów 

Archidiecezji  Katowickiej  do Wodzisławia Śląskiego w rok po 750 leciu miasta 
i parafii WNMP,

– poinformował, iż Prezydent Miasta brał udział w:
– uroczystej  Gali  Polski  Przedsiębiorczej  czyli  spotkaniu  przyjaciół  Polski 

Przedsiębiorczej i autorytetów z kluczowych dziedzin: biznesu, mediów, polityki, 
nauki  oraz  działalności  społecznej  podczas  której  wręczono  statuetki  dla 
osobowości  roku  wyłonionych  w  ramach  konkursu  TOP  10.  Nadmienił,  że 
Prezydent Miasta został zwycięzcą w kategorii Polityka,

– obchodach Dnia Działacza Kultury,
– otwarciu Biura Eurodeputowanego prof. J. Buzka,
– uroczystych obchodach z okazji 50– lecia Kółka Rolniczego Turzyczka,
– otwarciu ośrodka sportowo – rekreacyjnego „Balaton”,
– organizacji Forum Gospodarczego „Wodzisław Śląski – Południowa Brama Polski” 

w którym uczestniczyli przedsiębiorcy z Wodzisławia Śląskiego oraz Szwecji,
– zakończeniu pierwszego roku akademickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku,
– zakończeniu roku szkolnego w Szkole Podstawowej nr 2,
– akademii z okazji 85– lecia klubu Odra Wodzisław,
– uroczystych obchodach z okazji 10– lecia Wodzisławskiego Ośrodka Rehabilitacji 

i Terapii,
– organizacji Nocy Świętojańskiej, którą zorganizowano w Parku Miejskim,
– sesji Rady Powiatu podczas której poinformował radnych powiatu wodzisławskiego 

o uczestnictwie w spotkaniu z Ministrem Schetyną i pracach związanych z reformą 
administracyjną,

– otwarciu lokalu „Balaton” na terenie ośrodka rekreacyjno – sportowego,
– rozdaniu nagród w Mistrzostwach Miast Śląska w siatkówce plażowej kobiet, które 

rozegrane zostały na terenie ośrodka „Balaton”,
– przekazaniu komputerów dla OSP Kokoszyce,
– nagraniach telewizyjnych dla: TV Silesia, TVP Info, TVP 3, TV Kanon, TVT Żory.
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Ponadto w każdy wtorek organizowane są spotkania z przedstawicielami mediów na temat spraw 
bieżących.
Następnie poinformował, iż podczas XXXIX Dni Wodzisławia Prezydent Miasta był obecny na 
następujących wydarzeniach:

– przemarszu korowodu przebierańców,
– uroczystym otwarciu XXXIX Dni Wodzisławia Śląskiego,
– uroczystym otwarciu Jarmarku Franciszkańskiego,
– występach i pokazach COUNTRY,
– koncercie Muzyki Dawnej ,
– koncercie zespołu reggae ska  „DUBSKA”,
– otwarciu  wystawy:  „Życie  codzienne  w  Wodzisławiu  w  czasach  PRL-u.  Blaski 

i cienie”,
– otwarciu wystawy: „Dawny Krajobraz Górnego Śląska”,
– uroczystym otwarciu nowego, podświetlonego witraża z herbem Dietrichsteinów,
– Finałach Małych Mistrzostw Europy szkół podstawowych w piłce nożnej,
– zakończeniu i wręczeniu nagród Wodzisławskiej Ligi Piłkarskich Piątek,
– Turnieju Mistrzów Miast Śląska w siatkówce amatorów,
– występie  gruzińskiego  zespołu  „DAVLURI”  prezentującego  gruzińskie  utwory, 

występy taneczne,
– koncercie zespołu reggae - „East West Rockers”,
– koncercie  zespołu „Rico Sanchez & Gipsy Kings Party”,
– XXVIII Wodzisławskim Spotkaniu z Folklorem,
– turnieju tenisa ziemnego dla dzieci i młodzieży,
– uroczystym wręczeniu nagród dla najlepszych załóg biorących udział  w ściganiu 

o Puchar Prezydenta Miasta samochodów osobowych różnych marek,
– przeglądzie zespołów artystycznych „MASKA”,
– występie kabaretu „SŁUCHAJCIE”,
– koncercie  „NORBI” - ego,
– koncercie gwiazdy wieczoru: zespół  „BLUE CAFE”,
– transmisji na telebimie meczu piłki nożnej  POLSKA – NIEMCY,
– zawodach wędkarskich o Puchar Prezydenta Miasta,
– Miejskich Zawodach Sportowo – Pożarniczych Jednostek OSP

Poinformował,  iż  podczas  obchodów  XXXIX  Dni  Wodzisławia  goszczono  delegacje  z  miast 
partnerskich: Sallaumines, Alanya, Gladbeck, Karwina.

– o sposobie realizacji interpelacji radnych które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między 27.05.2008r. a 02.07.2008r. -  wykaz stanowi załącznik do protokołu,

– informacja dotycząca staniu i przekształcenia Służb Komunalnych Miasta w likwidacji na 
dzień 30.06.2008r.

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że przygotowana informacja została 
rozdana  radnym  przed  rozpoczęciem  sesji.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  stan  finansowania 
zakładu,  wynik  finansowy  skumulowany  po  pięciu  miesiącach  2008r.  jest  dodatni  i  wynosi 
23.734,76 zł. Zauważył, że dodatni wynik finansowy w tym roku został osiągnięty już dwukrotnie, 
gdyż w kwietniu 2008r. wynik finansowy wyniósł 67.042,48 zł. Dodał, że w miesiącach styczniu 
i lutym wyniki finansowe były ujemne, a wynikało to z zakresu prac, który w okresie zimowym jest 
o wiele mniejszy, jak również na ten stan miał wpływ brak akcji zima. Stwierdził, że począwszy od 
miesiąca marca  w wyniku prowadzonych prac, również w wyniku udzielonych dotacji, zmienionej 
i skorygowanej stawki rozliczeniowej roboczo-godzin, udało się wynik finansowy wyprowadzić na 
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poziomie  dodatnim.  Poinformował,  że  jeżeli  chodzi  o  poziom  zaliczek,  które  SKM  ma  do 
rozliczenia na dzień 21.06.2008r. Jest to kwota 329.441,71 zł, a w okresie od marca do czerwca 
zostało odrobionych ok. 600 tyś. zł. Dodał, że poziom zobowiązań wobec dostawców SKM oraz 
zobowiązań wobec ZUS łącznie wynosi 1.438.191,32 zł, czyli zobowiązania wobec ZUS wynoszą 
117.191,32 zł, a wobec  dostawców wynoszą 1.321.000 zł i są to zobowiązania o różnym okresie 
przeterminowania. Stwierdził, że jeżeli chodzi o sytuację prawną, to w dniu 27.06.2008r. została 
przez  Sejm  przyjęta  nowelizacja  ustawy Prawo  zamówień  publicznych,  gdzie  skreślony  został 
projektowany zapis pozwalający wprost na udzielanie zamówienia bez zastosowania ustawy Prawo 
Zamówień  Publicznych  przez  jednostki  samorządu  terytorialnego  jednoosobowej  spółce  prawa 
handlowego gminy realizującej  zadania własne gminy,  który znajdował  się  w projekcie  ustawy 
i który uprawniałby gminę do zlecania prac na bazie zleceń, a nie wyłaniania w przetargu SKM do 
realizacji zadań własnych gminy. W związku z powyższym kierunek przekształcenia SKM w spółkę 
z  ograniczoną  odpowiedzialnością,  który  został  przyjęty  przez  Radę  Miejską  uchwałą  z  dnia 
8.12.2007r. nie może zostać zrealizowany, gdyż przekształcenie w spółkę było warunkowane tym, 
że  będzie  można  w  trybie  poza  przetargowym  zlecać  zadania  powstałej  spółce.  W  wyniku 
nowelizacji ustawy nie ma takiej możliwości, a tym samym nie ma możliwości funkcjonowania 
SKM w formie  spółki  z  o.o.,  ponieważ z  punktu  widzenia  ekonomicznego,  z  punku widzenia 
kosztów ta firma po prostu nie byłaby przygotowana do funkcjonowania. Powyższe oznacza, iż 
Prezydent Miasta zaproponuje Radzie Miejskiej przekształcenia SKM w jednostkę budżetową czyli 
zaproponowany  zostanie  wariant  drugi,  który  również  był  wcześniej  dyskutowany.  Zostanie 
przygotowany projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  z  8  grudnia  2007  roku,  który  skierowany 
zostanie pod obrady merytorycznych Komisji oraz sesję Rady Miejskiej w miesiącu sierpniu. 

Ad 3.
Podsumowanie działalności placówek oświatowo-wychowawczych w roku szkolnym 2007/2008. 
Zreferował Pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji.

Przewodniczący Rady Miejskiej w zawiązku z faktem, iż materiały zostały radnym dostarczone 
wcześniej, zapytał, czy wyrażają oni zgodę na przystąpienie do zadawania pytań?

Rada Miejska wyraziła zgodę na powyższą propozycję. 

Radny M. Balcer zapytał, kiedy rozpocznie się remont SP Nr 8 w ramach szkód górniczych?

Radny J. Grabowiecki zapytał, jaka jest przyczyna, iż niektóre szkoły nie skorzystały z możliwości 
wyjazdu dzieci na zielone szkoły?

Pan R. Ciesielski stwierdził, że generalnie wszyscy mają prawo skorzystać z wyjazdu w ramach 
tzw.  zielonej  szkoły,  co  przewiduje  ustawa oświatowa,  dlatego szkoły mogą organizować takie 
wyjazdy.  Zauważył,  że  odrębną  kwestią  jest  również  możliwość  pozyskania  środków 
z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Katowicach  na 
dofinansowanie wyjazdu dzieci  na  zieloną  szkołę,  ponieważ jeżeli  szkoły zgłoszą do Wydziału 
Edukacji,  iż  planują  zorganizowanie  wyjazdu  dzieci  na  zieloną  szkołę,  to  wtedy  Wydział 
przygotowując pismo wnoszące do WFOŚiGW o dofinansowanie, musi posiadać niezbędne dane 
potrzebne  do  jego  przygotowania.   Nadmienił,  że  umowę  z  WFOŚiGW  na  dofinansowanie 
podpisuje Prezydent  Miasta.  Stwierdził,  że kwestia  wyjazdu dzieci  na zieloną szkołę od strony 
technicznej  załatwiana  jest  w  szkole  macierzystej.  Zauważył,  że  są  różne  powody  nie 
organizowania przez placówki oświatowe wyjazdów dzieci na zielone szkoły m.in. Dyrektorzy tych 
placówek  mówią,  iż  przede  wszystkim  na  taki  wyjazd  nie  stać  rodziców  dzieci,  wyjazdy  nie 
odbywają się ze względu na tzw. segregację to znaczy, gdy dziecko nie może wyjechać bo status 
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społeczny rodziny jest niższy, bo poziom życia finansowego rodziny jest niższy. Poinformował, 
że Wydział stoi na stanowisku, że jeżeli w jednej placówce jest za mała liczba chętnych na wyjazd 
na zieloną szkołę to można zorganizować taki wyjazd ze szkołą sąsiednią. Nadmienił, że Urząd 
Miasta  jak  i  pracownicy  Wydziału  Edukacji  nie  robią  żadnych problemów czy  utrudnień  żeby 
uniemożliwić taki wyjazd, wręcz przeciwnie pracownicy robią wszystko, aby ułatwić organizację 
takich wyjazdów. 

Radny M. Balcer zapytał, czy został ogłoszony przetarg na wykonanie remontu SP Nr 8 w ramach 
szkód górniczych, jeżeli tak to kiedy rozpoczną się prace remontowe?

Pan R. Ciesielski stwierdził, że kwota w ramach szkód górniczych na remont szkoły jest znacząca 
i  została rozłożona na dwa lata.  Dodał,  że w chwili  obecnej Pani Dyrektor mogłaby przystąpić 
do prac remontowych, jednak obecnie prowadzone są wyjaśnienia, czy środki pozyskane ze spółki 
są środkami państwowymi i podlegają umowie o zamówienia publiczne czy też nie. Nadmienił, 
że  w  przypadku  gdyby  w  remont  została  włożona  chociażby  złotówka  z  budżetu  miasta 
to  połączenie  środków  państwowych  i  niepaństwowych  wiąże  się  z  przeprowadzeniem  pełnej 
procedury  przetargowej,  a  to  z  kolei  wiąże  się  z  wykonaniem audytu  na  który  trzeba  będzie 
przeznaczyć   znaczną  część  tych  środków.  Stwierdził,  że  podczas  rozmowy z  Panią  Dyrektor 
SP Nr  8  zasugerowano,  aby  zwróciła  się  ona  do  spółki  o  rozłożenie  tej  kwoty  na  trzy  lata, 
aby nie przepadła jakaś jej część.

Radny M. Balcer zauważył, że jeżeli środki przeznaczone na remont SP Nr 8 zostaną rozłożone 
na trzy lata to przepadną, gdyż ceny materiałów budowlanych idą w górę i z roku  na rok co raz 
więcej środków potrzebnych będzie na wykonanie tego remontu. 

Pan R. Ciesielski stwierdził, że na pewno zostaną poczynione wszelkie starania, aby te środki nie 
przepadły.

Radny M. Balcer stwierdził, że pilnej naprawy wymaga dach SP Nr 8 jak również konieczna jest 
wymiana  okien,  gdyż  szkoła  posiada  zamontowane  ogrzewanie  gazowe,  a  ciepło  zamiast 
pozostawać w szkole przez nieszczelne okna i dach wydostaje się na zewnątrz. 

Pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  z  wykonanych  ekspertyz  przedstawiciela  kopalni  wynika, 
iż zostały przyznane środki na remont 50 m powierzchni dachu. Stwierdził, że dodatkową kwestią 
jest  określenie w jakim zakresie będą te prace wykonywane. Stwierdził, że SRK przyznała kwotę 
w wysokości  200 tyś. zł na podstawie przeprowadzonych ekspertyz przez swoich pracowników. 
Dodał, że pierwsza transza ma być przyzna w tym roku w kwocie 117 tyś. zł,  natomiast druga 
transza ma być przekazana do budżetu miasta w roku 2009.

Radny J. Grabowiecki zapytał,  czy dzieci sześcioletnie  pójdą od 1 września 2008r. do szkoły? 
Stwierdził, że powyższe pytanie zadał w związku z obawami rodziców oraz w kwestii dotyczącej 
Biblioteki i Ośrodka na Oś. XXX-lecia, gdzie decyzję dotyczącą dalszych losów tych placówek 
miały zostać podjęte, gdy do szkół zostaną wprowadzone grupy sześciolatków. 

Pan  R.  Ciesielski  stwierdził,  że  przepisy  dotyczące  obowiązku  szkolnego  nie  ulegną  zmianie. 
Nadmienił, że istnieje zapis, iż grupę sześciolatków można utworzyć przy przedszkolu bądź przy 
szkole.  Dodał,  że  w Wodzisławiu grupy 6-latków są tworzone  przy przedszkolach.  Powiedział, 
że obecnie toczy się spór czy dzieci 6-letnie należy wprowadzać do szkoły, gdzie muszą siedzieć 
w  ławkach,  dostosować  się  do  systemu  dzwonkowego.  Stwierdził,  że  w  tym  temacie  Pani 
A.  Dębowy Kierownik Referatu ds.  Przedszkoli  była  na  konferencji  w Warszawie,  gdzie  m.in. 
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odbyło się spotkanie z Panią K. Hall Minister Edukacji, która zadeklarowała, iż od 1 stycznia 2009r. 
na  pewno  będzie  istniał  obowiązek,  aby  sześciolatki  poszły  do  szkoły.  Mówiący  zauważył, 
że w tym wypadku rodzi się pytanie czy Pani K. Hall w dalszym ciągu będzie Ministrem Edukacji 
i  czy koncepcja  ta  faktycznie  wejdzie  w życie.  Stwierdził,  że  wszystko idzie  w tym kierunku, 
aby  osiemnastoletni  człowiek  miał  już  maturę  i  dlatego  przy  obecnym  cyklu  kształcenia 
sześciolatek  musi  iść  do  pierwszej  klasy  szkoły  podstawowej.  Dodał,  że  w  przypadku 
wprowadzenia  do  szkół  podstawowych  6-latków,  będzie  sytuacja  gdzie  w  szkołach  będzie  7 
roczników  pierwszoklasistów  i  należy  zastanowić  się  czy  szkoły  poradzą  sobie  z  takim 
obciążeniem, aczkolwiek trwają ciągłe prace, aby w przypadku wprowadzenia reformy oświatowej 
w szkołach dla których miasto jest organem prowadzącym odbyło się to bez większych zgrzytów. 

Radny  J.  Grabowiecki  zapytał,  jakie  kroki  zostały  poczynione  w  związku  z  Ośrodkiem  na 
Oś. XXX-lecia, gdyż stan budynku w którym on się mieści jest bardzo zły?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że rzeczywiście stan tego obiektu jest 
władzą miasta znany. Nadmienił, że nie tylko stan techniczny budynku, ale także to co się dzieje 
wokół niego oddziaływuje negatywnie na młodzież, jednakże w tym kierunku nie podjęto jeszcze 
konkretnych decyzji. 

Pan R. Ciesielski poinformował, że Pani A. Chudzik II Zastępca Prezydenta miasta skontaktowała 
się  z  mówiącym  telefonicznie  i  poprosiła  go,  aby  przekazał  radnym  informację,  iż  jednym 
z  głównych  priorytetów  jaki  postanowiła  zrealizować  jako  Zastępca  Prezydenta  Miasta 
to  prowadzenie  usilnych  działań  w  zakresie  pozyskiwania  środków  zewnętrznych.  Dodał,  że 
obecnie realizowane są z projektów miękkich: projekt dotyczący zajęć pozalekcyjnych oraz projekt 
dotyczący przestrzennego zarządzania oświatą. 

Ad 4.
Plan remontów placówek oświatowych. 
Zreferował Pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, w zawiązku z faktem, iż materiały zostały radnym dostarczone 
wcześniej, zapytał, czy wyrażają oni zgodę na przystąpienie do zadawania pytań?

Rada Miejska wyraziła zgodę na powyższą propozycję. 

Radna W. Kiermaszek-Lamla zauważyła, że w przedstawionej informacji zostało zapisane, iż Rada 
Dzielnicy Kokoszyce zabezpieczyła na oświatę kwotę 5 tyś. zł, jednak ta kwota został podzielona 
pomiędzy SP Nr 15 i Przedszkole. Stwierdziła, że podnosi tę kwestię ze względu na fakt, iż radny 
F.  Plutowski  społeczne  przygotowuje  projekt  zmiany  wejścia  do  przedszkola,  dlatego  należy 
dokonać podziału kwoty przekazanej przez Radę Dzielnicy zgodnie z podjętą uchwałą. Następnie 
zapytała, czy zostanie przeprowadzony remont podłogi w sali  gimnastycznej SP Nr 15 zgodnie 
z zaleceniem sanepidu?

Pan  R.  Ciesielski  zauważył,  że  z  wypowiedzi  przedmówczyni  wynika,  iż  Dyrektor  SP Nr  15 
na remont parkietu może przeznaczyć kwotę 2,5 tyś. zł a nie 5 tyś. zł, zgodnie z uchwałą Rady 
Dzielnicy.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  brak  zabezpieczonych środków na renowację  parkietu 
w sali  gimnastycznej  w SP Nr 15 wynika to  z  faktu,  iż  Wydział  Edukacji  nie  posiada  jeszcze 
informacji z Ministerstwa Edukacji w jaki sposób został rozpatrzony wniosek Miasta o zwiększenie 
subwencji oświatowej a jest to o tyle istotne, że remonty Gimnazjum Nr 2 i Gimnazjum Nr 3 mogą 
wymagać dużego dofinansowania. Dodał, że jeżeli Wydział będzie posiadał odpowiedź na wniosek 
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z Ministerstwa Edukacji i jeżeli zostaną przyznane jakieś środki to w pierwszej kolejności będą 
wykonywane wszystkie  remonty związane z  zaleceniami  inspekcji  (Sanepidu,  Straży Pożarnej). 
Zauważył,  że  obecnie pojawił  się  problem w przedszkolach  związany z  wykonaniem instalacji 
oddymiania na klatkach schodowych, gdzie koszt wykonania jednej takiej instalacji to kwota rzędu 
50 tyś. zł, a w Wodzisławiu Śl. w 6 przedszkolach należy zainstalować takie urządzenia. 

Pani  H.  Osińska  Przewodnicząca  Zarządu  Dzielnicy  Jedłownik  Osiedle  zauważyła, 
że  w przedstawionej  informacji  w SP Nr  4  zostało  nazwane  zadanie  remont  boiska  szkolnego 
jednak nie została na ten cel przeznaczona żadna kwota, a jest to ewidentne zalecenie Sanepidu. 
Zauważyła, że boisko to również w okresie wakacji jest na okrągło eksploatowane, a zagrożenie 
dla dzieci jest bardzo duże, gdyż na powierzchnię boiska poprzebijały się korzenie drzew rosnących 
wokół boiska. W związku z powyższym zapytała, czy remont boiska będzie realizowany?

Pan R. Ciesielski stwierdził, że na dzień dzisiejszy nie są znane koszty remontu tego boiska, gdyż 
nie ustalono jaka ma być nawierzchnia czy nawierzchnia asfaltowa czy inna. Dodał, że faktycznie 
remont  boiska wynika z  zalecenia  Sanepidu,  jednak trudno powiedzieć czy na wykonanie tego 
remontu wystarczy środków. Nadmienił, że większość remontów uzależniona jest od środków jakie 
są posiadane. Zauważył, że z przeprowadzonej inwentaryzacji boisk przyszkolnych przez Wydział 
Inwestycji  Miejskich i  Gospodarki  Komunalnej  wynika,  że  wszystkie  boiska  w mniejszym lub 
większym stopniu powinne być remontowane, a zgodnie z wyliczeniami na ich remonty należałoby 
zabezpieczyć  kwotę  ok.  2  mln  zł.  Stwierdził,  że  Wydział  Edukacji  przewiduje,  iż  na  remonty 
bieżące  będzie  dysponował  kwotą  w  granicach  700  tyś.  zł.  Powiedział,  że  trudno  nazwać 
przedstawioną informację radnym planem remontów, ponieważ wszystko zależy od tego jaką kwotą 
będzie dysponował Wydział.

Pan  L.  Kolorz  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Radlin  II  zauważył,  że  w  przedstawionej 
informacji zostało ujęte, iż w SP Nr 17 ma zostać wykonany remont dachu, kwota 300 tyś. zł, 
jednak remont tej szkoły miał być wykonywany kompleksowo w ramach modernizacji. W związku 
z czym zapytał o jaki remont dachu chodzi?

Pan  R.  Ciesielski  stwierdził,  że  w  przedstawionej  informacji  w  uwagach  dotyczących  robót 
w SP Nr 17  zostało zapisane, iż roboty zostały ujęte w projekcie inwestycyjnym modernizacji 
obiektu,  a  inwestycję  tą  w  całości  prowadzi  Wydział  Inwestycji  Miejskich  i  Gospodarki 
Komunalnej.  Zauważył,  że kwoty które zostały przedstawione w informacji,  były podane przez 
Dyrektora Szkoły w ubiegłym roku i ponownie umieszczono je w wykazie robót, aby nie spotkać 
się  z zarzutem Dyrektora,  iż  coś nie  zostało przedstawione.  Dodał,  że  w bieżącym roku został 
ogłoszony przetarg na wykonawcę projektu modernizacji. 

Radna  T.  Rybka  stwierdziła,  że  jeżeli  chodzi  o  kulturę  i  oświatę  wodzisławską  jest  się  czym 
pochwalić,  a  na podstawie sprawozdań przedstawianych przez placówki oświatowe i  kulturalne 
w mieście wynika,  iż  pracują  one na wysokim poziomie.  Nadmieniła,  że  o  wysokim poziomie 
placówek oświatowych w mieście świadczą, co również zaznaczyła na podsumowaniu roku Pani 
Hanna Świergolik Starszy Wizytator, wysokie wyniki egzaminów w Szkołach Podstawowych klas 
szóstych oraz wysokie wyniki egzaminów w Gimnazjach.  Stwierdziła, że władze miasta, Rada 
Miejska oraz mieszkańcy mogą być dumni, iż w mieście są tak świetnie prosperujące placówki 
oświatowe. Powiedziała, że tak wysoki poziom placówek oświatowych należy również zawdzięczać 
ich  dyrektorom,  menadżerom.  Zauważyła,  że  uczestnicząc  prawie  we  wszystkich  imprezach 
kulturalno-oświatowych w mieście może stwierdzić, iż  nie wszystkie placówki oświatowe pracują 
prężnie na osiągnięcie wysokich wyników, na ten stan oświaty. Stwierdziła, że należałoby co już nie 
jednokrotnie mówiąca podkreślała na Komisji Oświaty(...), zmotywować rzeczywistym dodatkiem 
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motywacyjnych dyrektorów, którzy pracują prężnie, realizują mnóstwo programów edukacyjnych, 
natomiast  tych dyrektorów którzy nie pracują, nie realizują programów, działań innowacyjnych, 
ograniczyć ich przyznając im dodatek nominalny. 

Pan R. Ciesielski powiedział, że temat o którym wcześniej mówiła radna T. Rybka jest poruszany 
przez Wydział od września ubiegłego roku. Stwierdził, że na początku padła sugestia, iż dodatek 
funkcyjny  otrzymuje  osoba  za  pełnienie  funkcji  dyrektora  i  realizowanie  zadań  wynikających 
z przepisów. Zauważył, że w międzyczasie Prezydent Miasta Zarządzeniem powołał Zespół Rady 
Dyrektorów, który na ostatnim spotkaniu postanowił przygotować Prezydentowi Miasta konkretną 
propozycję zarówno w zakresie przyznawania dodatku funkcyjnego z tytułu pełnionej funkcji jak 
i z tytułu dodatku motywacyjnego, gdzie wstępnie zaproponowano, aby dodatek ten był bardziej 
istotny, znaczący. W związku z powyższym dyrektorzy placówek będą otrzymywać „moduły” które 
będą warte 50 lub 100 punktów, natomiast  jeden punkt będzie wart  1 zł.  Dodał,  że dyrektorzy 
placówek  będą  składali  informację  co  wykonali  w  danym  „module”,  która  będzie  stanowiła 
podstawę przyznania określonej liczby punktów. 

Radny  R.  Zalewski  zapytał,  czy  SP  Nr  10  jest  przewidziana  w  pierwszej  kolejności 
do termomodernizacji, gdyż w przedstawionej informacji nie została podana żadna kwota?

Pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  w  piśmie  skierowanym  do  Wydziału  Dyrektor  SP  Nr  10 
wnioskował  o  dokonanie  termomodernizacji,  jednakże  na  chwilę  obecną  nie  ma  ustalonego 
harmonogramu realizacji termomodernizacji z różnych powodów np. w dalszym ciągu nie wiadomo 
co będzie z azbestem na SP Nr 28. Wydział nabrał pewnego doświadczenia, gdyż wykonano już 
termomodernizację Zespołu Szkół Nr 2 przy ul. Wałowej i to doświadczenie będzie procentować 
w przyszłości, tak aby jednak termomodernizować kolejne placówki w mieście w celu poprawienia 
ich estetyki oraz obniżenia kosztów ich eksploatacji. 

Radny J. Majda zapytał, czy szkoły będą malowane? Zauważył, że w PP Nr 8 zostało zapisane 
malowanie  szatni  jednak  nie  ma  określonej  kwoty,  czy  w  takim  wypadku  te  roboty  zostaną 
wykonane w późniejszym okresie.

Pan R. Ciesielski powiedział, że te szatnie zostaną pomalowane w ramach szkód górniczych. 

Pan S.  Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka zauważył, 
że w przedstawionej informacji w nagłówku pisze „potrzeby remontowe placówek oświatowych 
w 2008r.” jednak rodzi się pytanie, czy te remonty zostaną zrealizowane w roku 2008. Stwierdził, 
że  Pan  Naczelnik  mówił,  iż  Wydział  Edukacji  nie  posiada  informacji  na  temat  środków 
zewnętrznych, dlatego nie wiadomo na dzień dzisiejszy jakie remonty faktycznie będą wykonywane 
w placówkach.

Pan R. Ciesielski powiedział, że na pewno do 1 września 2008r. zostaną zrealizowane zalecenia 
Sanepidu,  które  zostały  obwarowane  czasowo.  Nadmienił  również,  że  dyrektorzy  otrzymali 
informację, iż na pewno zostanie wykonany remont dachu w Gimnazjum Nr 2 oraz wymiana okien 
w sali gimnastycznej w SP Nr 28. Stwierdził, że jeżeli chodzi o wymianę stolarki okiennej to może 
być  ona  wymieniana  w  bardzo  różnym  okresie,  bardzo  często  nawet  okna  są  wymieniane 
w grudniu. 

Radny  H.  Kubica  w  nawiązaniu  do  wcześniejszej  wypowiedzi  Radnej  T.  Rybka  stwierdził, 
że dyrektorów którzy w mniejszym stopniu pracują na sukces wodzisławskiej oświaty, należałoby 
zdopingować finansowo. 
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Pan  R.  Ciesielski  stwierdził,  że  na  pewno  wynagrodzenie  nauczyciela  nie  jest  warunkowane 
sukcesami,  gdyż  obowiązuje  tabela  określana  przez  Ministra  Edukacji,  na  podstawie  której 
przyznawana jest  stawka zasadnicza oraz pozostałe elementy wynagrodzenia (dodatek stażowy), 
natomiast  dyrektor  ma minimalny wpływ na przyznawanie tzw.  dodatku motywacyjnego,  który 
uchwała  Rady  Miejskiej  określony  został  na  40  zł  na  etat  kalkulacyjny.  Dodał,  że  dyrektorzy 
opracowując  regulaminy  wewnętrzne  swoich  placówek,  mogą  w  jakiś  sposób  regulować  ten 
dodatek.  Nadmienił,  że  na  sukcesy  placówek  oświatowych  mają  wpływ  różne  czynniki  np. 
lokalizacja  placówki,  ilość  dzieci  uczęszczających  do  placówki,  motywacja  dzieci  do  nauki. 
Powiedział,  że  gimnazja  w  Wodzisławiu  Śl.  systematycznie  podnoszą  swój  poziom nauczania, 
co  również  przekłada  się  na  osiągane  wyniki  ze  sprawdzianów  czy  egzaminów.  Wiele  zależy 
również od uczniów,  ponieważ może być  taki  rocznik  gdzie  dzieci  nie  będą  chciały się  uczyć 
i nawet motywowanie ich przez nauczycieli nic nie da. Stwierdził,  że nie ma innej możliwości 
finansowania szkół czy nauczycieli ze względu na wyniki nauczania.

Nikt więcej nie zadał pytań. 

Ad 5. 
Stan przygotowania do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży.
Zreferował Pan Zbigniew Podleśny Naczelnik Wydziału Strategii Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w zawiązku z faktem, iż materiały zostały radnym dostarczone 
wcześniej, zapytał czy wyrażają oni zgodę na przystąpienie do zadawania pytań?

Rada Miejska wyraziła zgodę na powyższą propozycję. 

Radny  I.  Skupień  zapytał,  czy  faktycznie  Ośrodek  wypoczynkowy  „Balaton”nie  jest  otwarty 
w całości?

Pan Z. Podleśny stwierdził, że rzeczywiście ośrodek ten nie jest w całości otwarty, gdyż w związku 
z  przeprowadzonymi  badaniami  Inspekcji  Sanitarnej  okazało  się,  iż  w  kąpielisku  wykryto 
przekroczenie stężenia bakterii typu coli. Dodał, że uzyskał informację, iż Sanepid w ciągu kilku 
najbliższych  dni  ma  przeprowadzić  ponowne  badanie  w  wyniku  którego  będzie  wiadomo, 
czy istnieje dalsza możliwość udostępnienia zbiornika do kąpieli. 

Radny A. Króliczek stwierdził, że z informacji które do mówiącego docierają Urząd ma duże plany 
co do kąpieliska Balaton, w związku z czym zapytał,  na jakim etapie są prace związane z tym 
kąpieliskiem? Zauważył, że od iluś lat  w czasie sezonu Ośrodek ten jest zamykany w związku 
z powtarzającymi się cyklicznie tymi samymi problemami. 

Pan Z. Podleśny stwierdził, że Ośrodek Balaton podlega MOSiR i wszelkie informacje techniczne 
najlepiej przedstawi Dyrektor MOSiR-u.

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że rzeczywiście zostały przeprowadzone 
badania wody w kąpielisku Balaton przez Sanepid, w wyniku których wykryto skupiska bakterii 
coli. Nadmienił, że powtórne badania mają się odbyć w dniu dzisiejszy i ok. Godz. 13-14 powinny 
być znane wyniki.  Stwierdził, że jeżeli powtórne badanie wykaże, iż nie ma żadnego skażenia, 
kąpielisko  będzie  dalej  otwarte,  jednak  trzeba  będzie  poszukiwać  źródła  zanieczyszczenia. 
Zauważył, że w poprzednim sezonie kąpielisko było otwarte przez cały sezon. 

9



Radny M. Balcer stwierdził, że w tym temacie powinien wypowiedzieć się Dyrektor MOSiR. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  poprosił,  aby na sesję  przybył  Dyrektor  MOSiR,  który udzieli 
odpowiedzi na pytania w punkcie wolne głosy i wnioski. 
 
Radny  W.  Szymura  stwierdził,  że  być  może  należałoby  z  kąpieliska  Balaton  zrobić  kompleks 
basenowy  tak  jak  Miasto  Rybnik  zrobiło  w  Rudach.  Nadmienił,  że  nie  chodzi  o  to,  aby  taki 
kompleks powstał za rok, 2 lata czy 3 lata, ale aby następne pokolenia doczekały się porządnego 
obiektu w Wodzisławiu Śl. 

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że w ubiegłym roku zostało wiele pracy 
wykonanej na Ośrodku Balaton np. oczyszczono brodzik, plażę, nawieziono nowego piasku, w roku 
bieżącym  nastąpiło  znaczne  prześwietlenie  drzewostanu  co  sprawiło,  iż  materiał  biologiczny 
nie jest  na tyle intensywny. Nadmienił,  że dodatkowo zostanie prześwietlony drzewostan, który 
ma poniżej 5 lat, natomiast cały amfiteatr, cała tylna część ośrodka została bardzo prześwietlona 
i drzewostan wycięty. Stwierdził, że uregulowano również kwestie kanalizacyjne Wojewódzkiego 
Szpitala Chorób Płuc oraz lokalu „Balaton”. Powiedział,  że obecnie rodzi się pytanie co zrobić 
z samym Ośrodkiem, oczywiście wszyscy wiedzą, że jest to jedyne kąpielisko otwarte w mieście. 
Zauważył, że Prezydent Miasta przyjął koncepcję, iż co roku będzie przeznaczona kwota 100 tyś. zł 
na porządkowanie tego terenu.

Radny M. Balcer  stwierdził,  że radny jest  służącym, radny powinien robić  wszystko dla  dobra 
dzieci, młodzieży i podatnika, a nie tylko czerpać własne korzyści z tego tytułu. Mówiący zapytał, 
czy istniałaby możliwość, aby urząd dofinansował wyjazd dzieci z rodzin ubogich na wycieczki 
jednodniowe w ramach akcji „Lato w  mieście”? 

Pan Z. Podleśny podkreślił, że organizacja wycieczek w ramach akcji „Lato w Mieście” to jeden 
wycinek  tej  akcji,  a  cały  program  jest  obfity,  uczestnictwo  w  zajęciach  jest  nieodpłatne 
za wyjątkiem wycieczek. Zauważył, że koszt wyjazdu na poszczególne wycieczki to kwota 10 zł 
za  jeden  wyjazd,  czyli  opłata  jest  raczej  symboliczna.  Nadmienił,  że  obecnie  trudno  znaleźć 
przewoźnika,  który  bierze  mniej  niż  1,40  zł/  kilometr,  a  trzeba  mieć  na  uwadze  to,  aby  były 
odpowiednie  warunki  dowozu dzieci.  Jednocześnie  mówiący zaznaczył,  że  kwotę  10  zł  można 
uznać za tzw. wpisowe, które zabezpiecza określoną ilość miejsc. 

Nikt więcej nie miał pytań.

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił trzydziestominutową przerwę. 
Po przerwie.

Ad 6.
Podjęcie uchwał.

a) Uchwała w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok. 
            Zreferował Pan J. Matyja Naczelnik Wydziału Finansowo-Budżetowego. 

Pan J. Matyja poprosił o wprowadzenie dwóch zmian do uchwały, a mianowicie:
– pierwsza zmiana jest związana z podziałem środków na realizowanie projektu „Razem przeciw 

wykluczeniu  społecznemu”  współfinansowanego  w  ramach  Europejskiego  Funduszu 
Społecznego  POKL  priorytet  VII  działanie  7.1.1  „Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej 
integracji przez ośrodki pomocy społecznej.” i polega na zwiększeniu w dziale 852 - Pomoc 
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społeczna, środków na łączną kwotę 327.911 zł, są to środki otrzymane z Unii Europejskiej 
w kwocie  311.424  zł  oraz  budżetu  państwa  w kwocie  16.487  zł.  Zmiana  dotyczy  również 
przeniesień miedzy rozdziałami poprzez zmniejszenie w dziale 842 - Pomoc społeczna, rozdz. 
85214 - Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia społeczne o kwotę 6.400 zł 
oraz w rozdziale 85219 - Ośrodki pomocy społecznej o kwotę 32.070 zł w celu zabezpieczenia 
wkładu  własnego  gminy,  który  wynosi  38.470  zł.  Zmiana  ta  również  powoduje  zmianę 
załącznika  Nr  2  -  Dochody  i  wydatki  na  programy  i  projekty  realizowane  ze  środków 
pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej  oraz  źródeł  zagranicznych  nie  podlegających 
zwrotowi, polegającą na dopisaniu tego zadania, którego łączna wartość wyniesie 366.380,32 zł,

– druga zmiana jest  związana z otrzymanymi środkami na podstawie porozumienia zawartego 
pomiędzy Powiatem Wodzisławskim a Gminą Wodzisław Śląski w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej  przez  Powiat  Wodzisławski  Gminie  Wodzisław  Śląski  z  przeznaczeniem 
na dofinansowanie zadania własnego Gminy w zakresie kultury oraz ochrony zabytków i opieki 
nad zabytkami - realizacja zadania pn. kupno oryginalnej mapy Śląska pochodzącej z 1601 roku 
w kwocie 4.500 zł, co powoduje zwiększenie dochodów budżetu miasta  w dziale 921 - Kultura 
i ochrona dziedzictwa narodowego. Jednocześnie w dziale 921 zwiększa się wydatki o kwotę 
4.500 zł.

W związku  z  powyższymi  zmianami  nastąpiła  zmiana  ogólnej  kwoty  dochodów  i  wydatków, 
w wyniku których dochody będą wynosić 92.480.063 zł, a wydatki 106.236.751 zł.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś ma pytania?

Radny  R.  Szamatowicz  zapytał,  dla  kogo  jest  przewidziany  projekt  „3xT  -  Tradycja,  Taniec, 
Tolerancja”?

Pan J. Matyja powiedział, że nie jest w stanie udzielić dokładnej odpowiedzi na to pytanie, jednak 
z tego co wie jest to projekt związany z wymianą młodzieży z Litwy. 

Radny R. Szamatowicz zapytał, czy oryginalna mapa Śląska będzie do dyspozycji Muzeum? 

Pan J. Matyja powiedział, że o ile mu wiadomo to tak. 

Więcej pytań nie było.

Uchwała Nr XXV/239/08 w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok 
została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19, nieobecny na sali - A. Króliczek).

b) Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji.
            Zreferował Pan J. Matyja Naczelnik Wydziału Finansowo-Budżetowego.

Pan J.  Matyja stwierdził,  że do Prezydenta Miasta  wpłynął  wniosek Komendanta Powiatowego 
Policji zawierający m.in. prośbę o przekazanie dofinansowania w kwocie 40 tyś. zł na dodatkowe 
służby patrolowe. Zauważył, że ustawa o Policji dopuszcza możliwość finansowania przez gminę 
kosztów funkcjonowania policji  w trzech przypadkach m.in.  przekazanie  środków finansowych 
gminy na rekompensatę za czas służby przekraczającej normę wynikającą z odrębnych przepisów. 
Poinformował, że przekazane środki mają być przeznaczone na realizację zadań policji w zakresie 
służby prewencyjnej,  natomiast  określenie  miejsca gdzie  mają odbywać się  dodatkowe patrole, 
w  jakich  godzinach  oraz  sporządzenie  odpowiedniego  harmonogramu  będzie  wynikać 
z  porozumienia,  które  zostanie  zawarte  pomiędzy  Prezydentem  Miasta  a  Komendantem 
Powiatowym Policji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś ma pytania?

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  stwierdziła,  że  Komisja  Budżetu  opiniowała  omawiany  projekt 
uchwały,  jednakże  życzeniem Komisji  było,  aby  został  przygotowany  harmonogram bądź  plan 
wykorzystania tych środków przez Policję, aby radni również byli zorientowani w jakich rejonach 
są prowadzone patrole oraz na jakie cele będą przeznaczone te środki. Mówiąca poprosiła, aby na 
następnej sesji takowa informacja została radnym przekazana. 

Radny M. Balcer zauważył, że w poprzednich latach przekazywano środki dla Policji w wysokości 
20 tyś. zł. Zapytał, czy obecna kwota jest wystarczająca i czy zwiększą się patrole w dni wolne, 
soboty i niedziele?

Pan J. Matyja stwierdził, że sam Komendant Powiatowy Policji zwrócił się o przyznanie konkretnej 
kwoty w tym przypadku 40 tyś.  zł   i  ta  kwota została  w całości  przyznana.  Natomiast  trudno 
powiedzieć, czy przyznana kwota będzie wystarczająca.

Więcej pytań nie było. 

Uchwała  Nr  XXV/240/08 w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  dla  Policji  została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19, nieobecny na sali - A. Króliczek).

c) Uchwała  w  sprawie  udzielenia  pełnomocnictwa  Prezydentowi  Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego  do  zatwierdzania  projektów  współfinansowanych  z  Europejskiego  Funduszu 
Społecznego. 

            Zreferowała Pani M. Porembska Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pani  M.  Porembska  powiedziała,  że  podjęcie  omawianej  uchwały  jest  konieczne  w  związku 
z  możliwością  pozyskania  środków  zewnętrznych  z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego 
w  ramach  złożonego  projektu  „Razem  przeciw  wykluczeniu  społecznemu”  oraz  niezbędnym 
warunkiem podpisania umowy o dofinansowanie określone przez Urząd Marszałkowski.

Radny  R.  Zalewski  zapytał,  czy  udzielane  pełnomocnictwo  jest  jednorazowe,  czy  może  jest 
to pełnomocnictwo również na inne zadania?

Pani  M.  Porembska  powiedziała,  że  jest  to  pełnomocnictwo  na  pozyskanie  dofinansowania 
z Europejskiego Funduszu Społecznego.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Pani M. Porembska Dyrektor MOPS odchodzi 
na zasłużoną emeryturę. W związku z powyższym w imieniu całej Rady Miejskiej, Prezydium Rady 
Miejskiej podziękował za owocną współpracę oraz złożył najserdeczniejsze życzenia. Następnie 
przekazał na ręce Pani M. Porembskiej symboliczny bukiet kwiatów. 

Pan M. Porembska bardzo serdecznie podziękowała za życzenia. 

Następnie Rada Miejska przystąpiła do przegłosowania uchwały.

Uchwała  Nr  XXV/241/08  w  sprawie  udzielenia  pełnomocnictwa  Prezydentowi  Miasta 
Wodzisławia  Śląskiego  do  zatwierdzania  projektów  współfinansowanych  z  Europejskiego 
Funduszu Społecznego została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za -  19,  nieobecny na sali  - 

12



A. Króliczek).

W czasie oczekiwania na kolejnego referującego Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił nowe 
redaktorki Gazety Wodzisławskiej: Magdalenę Szymańską, Michaline Wituła, Joannę Karabin. 

d) Uchwała w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w Straży Miejskiej 
w Wodzisławiu Śląskim.

            Zreferował Pan J. Lipiński Komendant Straży Miejskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej w zawiązku z faktem, iż materiały zostały radnym dostarczone 
wcześniej zapytał, czy wyrażają oni zgodę na przystąpienie do zadawania pytań?

Rada Miejska wyraziła zgodę na powyższą propozycję. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała Nr XXV/242/08 w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w Straży 
Miejskiej w Wodzisławiu Śląskim została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19, nieobecny na 
sali - A. Króliczek).

e) Uchwała  w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  w  I  kategorii 
zaszeregowania  i  wartości  jednego  punktu  w  złotych  dla  poszczególnych  kategorii 
zaszeregowania  pracowników nie  będących  nauczycielami  zatrudnionych  w placówkach 
oświatowych  i  Zespole  Świetlic  Profilaktyczno-Wychowawczych  dla  których  organem 
prowadzącym jest Miasto Wodzisław Śląski. 

            Zreferował Pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji 

Radny R. Zalewski zapytał, czy w ciągu najbliższych miesięcy będą poczynione kroki w kierunku 
poprawy  wynagrodzeń  pracowników  przedszkoli?  Zauważył,  że  omawiana  uchwała  dotyczy 
ogólnie podwyżek, natomiast sytuacja pracownic administracji w przedszkolach jest coraz bardziej 
napięta. 

Pan R. Ciesielski stwierdził, że trudno na zadane pytanie odpowiedzieć w sposób jednoznaczny, 
gdyż  są  pewne  przepisy  prawne,  które  regulują  sprawę wynagrodzeń  np.  przepisy  określające, 
iż to Rada Miejska winna podejmować decyzje w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego 
i jednego punku. Nadmienił, że uchwała stricte nie jest podwyżką, a jedynie jest narzędziem danym 
dyrektorom placówek oświatowych do naliczania wynagrodzenia swoim pracownikom. Stwierdził, 
że  jeżeli  będzie  wolą  Rady  Miejskiej,  aby  propozycje  wynagrodzenia  zasadniczego  i  jednego 
punktu były większe i  jeżeli  na ten cel  zostaną zabezpieczone odpowiednie środki  w budżecie 
oświaty to Wydział Edukacji nie będzie się temu przeciwstawiał. Powiedział, że na pewno będą 
prowadzone rozmowy, gdyż związki zawodowe ustaliły z niektórymi dyrektorami i pracownikami 
przedszkoli,  że  się  spotkają  i  będą  prowadzić  rozmowy.  Zauważył,  że  są  przygotowywane 
podwyżki i na dzień dzisiejszy płaca zasadnicza bez względu na zajmowane stanowisko nie może 
być niższa niż 900 zł dla pracownika najniżej zaszeregowanego, natomiast dla stanowisk wyższych 
np. intendent, sekretarz szkoły stawki zasadnicze są wyższe. 

Radny R. Zalewski  stwierdził, że należy się zastanowić, czy problem związany z bardzo niskimi 
płacami pracowników obsługi przedszkoli nie spowoduje, iż ci pracownicy po prostu nie zaczną się 
zwalniać. Nadmienił, że kolejną kwestią którą należałoby się zająć i która stanowi duży problem 
jest fakt,  iż pracownice obsługi przedszkoli  zatrudniane są na ¾ etatu.  Zaapelował do radnych, 
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aby te kwestie również zostały wzięte pod uwagę przy uchwalaniu nowego budżetu. 

Radna  T.  Rybka  stwierdziła,  że  na  Komisji  Oświaty(...)  jej  członkowie  wielokrotnie  podnosili 
problemy przedstawione przez radnego R. Zalewskiego, jednak jest  to kwestia którą nie da się 
uregulować  w krótkim okresie  czasu.  Nadmieniła,  że  Pani  A.  Chudzik  II  Zastępca  Prezydenta 
Miasta zapewniła członków Komisji Oświaty(...), że stopniowo pracownicy administracji placówek 
oświatowych  będą  mieli  podnoszone  stawki.  Natomiast  kwestia  pracowników  zatrudnionych 
na ¾ etatu w dużej mierze wynikała z  powstałego niżu demograficznego w szkołach i dyrektorzy 
placówek, aby nie zwalniać pracowników zaproponowali im pracę na ¾ etatu.

Pan  R.  Ciesielski  stwierdził,  że  Prezydent  Miasta  jako  organ  prowadzący placówki  oświatowe 
zatwierdza np.  iż  w danej  szkole powinno być 5 etatów sprzątaczek jednak konkretne  decyzje 
co do obsady i przydziału etatów podejmuje dyrektor placówki. Zauważył, że w momencie kiedy 
nastąpił niż demograficzny i w przedszkolach było mniej dzieci odbyły się spotkania w latach 1991-
1992 z  załogami przedszkoli  w czasie  których zadano pytanie,  czy pracownicy chcą zachować 
pełny etat co wiąże się ze zwolnieniem części pracowników, czy skład personalny pozostaje taki 
sam jednak etat ulega redukcji i pracownicy otrzymują ¾ etatu. Nadmienił, że pracownicy wybrali 
wtedy drugą propozycję i ten stan trwa do chwili obecnej. Powiedział, że taką formę zatrudnienia 
dyrektorzy uważają za bardzo dobrą, ponieważ w przypadku choroby jednej osoby mają inną osobę 
na zastępstwo, a wynika to z większego składu osobowego. 

Radny  R.  Zalewski  stwierdził,  że  porusza  ten  temat,  gdyż  pracownicy  placówek  oświatowych 
zwrócili się do mówiącego o pomoc. Poprosił,  aby o tym temacie myśleć, aby w jak najlepszy 
sposób został rozwiązany. 

Nikt więcej nie miał pytań.

Uchwała  Nr  XXV/243/08 w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego 
w I kategorii zaszeregowania i wartości jednego punktu w złotych dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania  pracowników  nie  będących  nauczycielami  zatrudnionych  w  placówkach 
oświatowych  i  Zespole  Świetlic  Profilaktyczno-Wychowawczych  dla  których  organem 
prowadzącym jest Miasto Wodzisław Śląski została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19, 
nieobecny na sali - A. Króliczek).

f) Uchwała w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz uzgodnienia 
wartości  jednego  punktu  w  złotych  dla  poszczególnych  kategorii  zaszeregowania 
pracowników  zatrudnionych  w  Miejskim  Zespole  Obsługi  Placówek  Oświatowych 
w Wodzisławiu Śląskim. 

          Zreferowała Pan M. Zielińska Dyrektor Miejskiego Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała  Nr  XXV/244/08 w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz 
uzgodnienia  wartości  jednego  punktu  w  złotych  dla  poszczególnych  kategorii  zaszeregowania 
pracowników zatrudnionych w Miejskim Zespole Obsługi Placówek Oświatowych w Wodzisławiu 
Śląskim została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19, nieobecny na sali - A. Króliczek).
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g) Uchwała  w  sprawie  udzielenia  dotacji  Międzygminnemu  Związkowi  Wodociągów 
i Kanalizacji z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim. 

          Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej. 

Radny M. Balcer zauważył, ze do 2002r. miał zostać przygotowany projekt budowy kanalizacji 
dla Dzielnicy Wilchwy w obrębie ulic: Batalionów Chłopskich oraz Jodłowej, jednak nie zostało 
nic  do  tej  pory  uczynione.  Zapytał,  czy  podjęcie  omawianej  uchwały  będzie  skutkowało  tym, 
iż  w III kwartale 2009 roku dokumentacja dotycząca budowy kanalizacji dla Dzielnicy Wilchwy 
będzie przygotowana?

Pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  omawiana  uchwała  dotyczy  udzielenia  dotacji 
na wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania „Projekt kanalizacji sanitarnej w Wodzisławiu 
Śl.  Dzielnica  Wilchwy”,  a  kwota  która  jest  zabezpieczona,  zabezpiecza  wykonanie  projektu 
budowlano-wykonawczego  dla  tej  dzielnicy.  Nadmieniła,  że  na  jednej  z  komisji  poproszono 
o  sprawdzenie  ilu  mieszkańców  zostanie  objętych  budową  kanalizacji  w  dzielnicy  Wilchwy, 
po przeliczeniach okazało się, iż budową kanalizacji sanitarnej objętych zostanie mniej więcej 75% 
mieszkańców Dzielnicy Wilchwy, ale dopiero gdy projekt zostanie zrealizowany. 

Radny M. Balcer zapytał, czy w III kwartale 2009r. rozpocznie się realizacja tego projektu?

Pani J. Szymecka-Pysz stwierdziła, że należy przez to rozumieć, iż w III kwartale 2009r. powinna 
być gotowa dokumentacja. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała Nr XXV245/08 w sprawie udzielenia dotacji Międzygminnemu Związkowi Wodociągów 
i Kanalizacji z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18, 
nieobecni na sali - A. Króliczek, J. Kaczyński).

h) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Miasta Wodzisławia Śląskiego 
dla Województwa Śląskiego. 

          Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej. 

Pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  uchwała  dotyczy  udzielenia  pomocy  finansowej 
dla Województwa Śląskiego na dofinansowanie następujących zadań: remont ok. 320mb chodnika 
ul. Pszowskiej od posesji nr 100 oraz remont ok. 410 mb chodnika ul. Armii Ludowej od posesji 
nr 190. Dodała, że kwota dotacji wyniesie 50 tyś. zł. 

Radny M.  Balcer  zapytał,  czy  prace  związane  z  remontami  tych  chodników będą  wykonywać 
Służby Komunalne Miasta, czy odbędzie się przetarg?

Pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że obecnie nie jest w stanie odpowiedzieć na zadane pytanie. 
Nadmieniła, że do tej pory takie zadania wykonywały Służby Komunalne Miasta, jednak ostateczna 
decyzja należy do Prezydenta Miasta. Stwierdziła, że na jednej z Komisji radny J. Grabowiecki 
zapytał, z której strony ul. Pszowskiej będzie remontowany chodnik, w uchwale jest zapis, iż będzie 
to odcinek od posesji nr 100 do wjazdu na stację paliw w rejonie skrzyżowania z ul. Matuszczyka 
czyli  będzie  budowany  chodnik  od  stacji  paliw,  aż  do  wjazdu  prowadzącego  do  Wydziału 
Komunikacji . 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że znowu nie bierze się pod uwagę ul. Czyżowickiej. 

Pani J. Szymecka-Pysz stwierdziła, że ul. Czyżowicka jest drogą powiatową. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że  również kwestię  ul.  Czyżowiciekj  można byłoby 
rozwiązać w ten sam sposób.

Pani J. Szymecka-Pysz stwierdził, że również można w ten sam sposób postąpić, jednak Powiat 
powinien przygotować odpowiednie dokumenty. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  temat  ul.  Czyżowickiej  jest  poruszany  od  lat, 
również poprzednia Rada Miejska poruszała go i do tej pory nic nie zrobiono. 
Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała Nr XXV/246/08  w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Miasta Wodzisławia 
Śląskiego  dla  Województwa  Śląskiego  została  jednogłośnie  podjęta  (ilość  głosów:  za  -  18, 
nieobecni na sali - A. Króliczek, J. Kaczyński).

i) Uchwała  w  sprawie  regulaminu  korzystania  z  placów  zabaw  należących  do  Miasta 
Wodzisławia Śląskiego. 

          Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej. 

Pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że jedynym placem zabaw który jest administrowany przez 
Referat  Gospodarki  Komunalnej,  to  plac  zabaw zlokalizowany w Parku  Miejskim.  Stwierdziła, 
że tworząc regulamin korzystania z placów zabaw myślano głównie o tym, aby umożliwić Straży 
Miejskiej  egzekwowanie  porządku  i  ładu  na  placach  zabaw.  Nadmieniła,  że  pracownicy  mają 
nadzieję,  iż  opublikowanie  tego  regulaminu  i  umieszczenie  go  na  odpowiednich  tablicach 
rozmieszczonych  w  granicach  tego  placu  zabaw,  spowoduje  również  być  może,  mniejszą 
dewastację  urządzeń  zabawowych.  Zauważyła,  że  urządzenia  znajdujące  się  na  placu  zabaw 
powinny  być  bezpieczne  dla  zdrowia  i  służyć  do  wypoczynku  dzieci  i  młodszej  młodzieży. 
Powiedziała,  że  zgodnie  z  regulaminem który  stanowi  załącznik  do  niniejszej  uchwały,  dzieci 
poniżej  7  lat  na  placu  zabaw  mogą  przebywać  jedynie  pod  opieką  osoby  dorosłej,  rodziców 
lub opiekunów. Dodała, że z urządzeń umieszczonych na placu zabaw trzeba korzystać zgodnie 
z ich przeznaczeniem, a za wyrządzone szkody odpowiadają opiekunowie bądź rodzice. 

Radna W. Kiermaszek-Lamla zapytała, czy przedstawiony regulamin dotyczy tylko placu zabaw 
zlokalizowanego  w  Parku  Miejskim,  czy  również  będzie  on  obowiązywał  na  placach  zabaw 
znajdujących się przy placówkach oświatowych?

Pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że jeżeli Rada Miejska jako organ stanowiący Miasta podejmie 
przedmiotową uchwałę,  to  regulamin będzie  dotyczył  wszystkich placów zabaw łącznie  z  tymi 
administrowanymi przez ZGMiR, czyli jeżeli chodzi o jednostki miejskie powinny obowiązywać 
te same zasady. 

Radny R. Szamtowicz zapytał, jakie konsekwencje będzie mogła wyciągać Straż Miejska wobec 
osób łamiących regulamin?

Pani  J.  Szymecka-Pysz  stwierdziła,  że  Straż  Miejska  będzie  mogła  nakładać  kary  zgodnie 
z przepisami które ją do tego uprawniają. 
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Radna D.  Hajok  stwierdziła,  że  w swojej  wcześniejszej  wypowiedzi  referująca  powiedziała,  iż 
dzieci poniżej 7 lat na placu zabaw mogą przebywać jedynie pod opieką osoby dorosłej rodziców 
lub opiekunów, jednakże w pkt.  2  regulaminu nie  ma słowa „dorosłej”  w takim wypadku, czy 
opiekunem może być dziecko w wieku 8-9 lat?

Pani J. Szymecka-Pysz stwierdziła, że opiekunem nie może być dziecko w wieku 8-9 lat, ponieważ 
przez opiekuna rozumie się osobę pełnoletnią. 

Radny W.  Szymura   w nawiązaniu do  pkt.  4  regulaminu „za szkody wyrządzone przez  dzieci 
odpowiadają rodzice bądź opiekunowie.” zapytał, co należy rozumieć przez słowo „szkody”?

Pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że szkodę określa się jako zniszczenie czegoś w sposób który 
nie  powinien  być  stosowany  czyli  poprzez  dewastację,  niszczenie,  wtedy  jeżeli  Straż  Miejska 
stwierdzi, że ewidentnie dokonano szkody można dochodzić naprawienia wyrządzonej szkody lub 
zapłaty kwoty równej wartości zniszczonego urządzenia od rodziców bądź opiekunów. Zauważyła, 
że w Parku Miejskim zostały zakupione urządzenia dwa lata temu jednak obecnie są one całkowicie 
zdewastowane. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwala Nr XXV/247/08 w sprawie regulaminu korzystania z placów zabaw należących do Miasta 
Wodzisławia Śląskiego została podjęta (ilość głosów: za - 17, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, 
nieobecni na sali - A. Króliczek, J. Kaczyński).

j) Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXX/315/05  Rady  Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego  z  dnia  31  marca  2005  roku  w  sprawie  określenia  zasad  nabycia,  zbycia 
i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania i najmu na okres dłuższy 
niż 3 lata. 

            Zreferował Pan J. Nowicki  Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała  Nr  XXV/248/08 w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXX/315/05  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego z dnia 31 marca 2005 roku w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia 
i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania i najmu na okres dłuższy niż 3 
lata została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19, nieobecny na sali - J. Kaczyński).

k) Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
miasta Wodzisławia Śląskiego- obszar zlokalizowany przy ul. Marklowickiej. 

            Zreferował Pan W. Kulej Naczelnik Wydziału Architektury i Urbanistyki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy uchwała dotyczy terenu przeznaczonego pod budowę 
aresztu śledczego?

Pan W. Kulej odpowiedział, że tak. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała  Nr  XXV/249/08  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śląskiego-  obszar  zlokalizowany  przy  ul.  Marklowickiej 
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została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18, nieobecni na sali - J. Kaczyński, M. Balcer).

l) Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań 
i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śl.,  którego  granicę 
opracowania przedstawiono na załączniku graficznym Nr 1 do niniejszej uchwały. 

            Zreferował Pan W. Kulej Naczelnik Wydziału Architektury i Urbanistyki. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr XXV/250/08 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 
i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śl.,  którego  granicę 
opracowania  przedstawiono  na  załączniku  graficznym  Nr  1  do  niniejszej  uchwały  została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18, nieobecni na sali - J. Kaczyński, M. Balcer).

m) Uchwała  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Dyrektora  Zakładu  Gospodarki 
Mieszkaniowej i Remontowej w Wodzisławiu Śląskim. 

              Zreferował Pan S. Stachoń Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

Radny  S.  Stachoń  powiedział,  że  R.  Dróżdż  złożył  skargę  na  działalność  Dyrektora  ZGMiR 
w Wodzisławiu  Śl.,  Komisja  Rewizyjna  po  przeanalizowaniu  skargi  oraz po zapoznaniu  się  ze 
złożonymi wyjaśnieniami Dyrektora uznała skargę w całości za bezzasadną. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr  XXV/251/08  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Dyrektora  Zakładu 
Gospodarki  Mieszkaniowej  i  Remontowej  w Wodzisławiu Śląskim została jednogłośnie  podjęta 
(ilość głosów: za - 17, nieobecni na sali - T. Rybka, W. Kiermaszek-Lamla, M. Balcer).

Ad 7.
Przyjęcie planów pracy Komisji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego na II półrocze 2008 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy radni mają uwagi do przyjętych przez poszczególne 
Komisje  planów prac  na  II  półrocze  2008 roku?  Nikt  takowych nie  miał,  w związku z  czym 
przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie przyjęła do realizacji plany prac Komisji Rady 
Miejskiej na II półrocze 2008 roku (ilość głosów: za - 19, nieobecny na sali - M. Balcer).

Ad 8.
Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego na II półrocze 2008 roku. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  są  uwagi  do  przedstawionego  planu  pracy  Rady 
Miejskiej?  Nadmienił,  że  chciałby  wprowadzić  dodatkowy  temat,  aby  radni  mogli  otrzymać 
informację w którym miejscu jesteśmy, co do tej pory uczyniono. 

Radny  Cz.  Rychlik  Przewodniczący  Komisji  Oświaty(...)  zaproponował,  aby  dodatkowy  temat 
o którym wspomniał Przewodniczący Rady Miejskiej wprowadzić w miesiącu listopadzie, gdyż to 
będzie półmetek działalności Rady Miejskiej. Poinformował, że Komisja Oświaty zaplanowała jako 
jeden  z  tematów  swoich  posiedzeń,  temat  podsumowujący  realizacje  Strategii  Oświatowej 
Wodzisławia Śląskiego za lata 2007-2008. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś uwagi? Nikt takowych nie miał, 
w związku z czym przystąpiono do głosowania planu pracy ujmując również wniesiony dodatkowy 
temat: „Informacja na temat realizacji Strategii Rozwoju Miasta Wodzisławia Śląskiego”.

W wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie przyjęła do realizacji plany prac Rady Miejskiej 
na II półrocze 2008 roku (ilość głosów: za - 19, nieobecny na sali - M. Balcer).

Ad 9.
Protokoły z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śl., które odbyły się w dniach 19 i 29 maja 2008 roku 
zostały jednogłośnie przyjęte (ilość głosów: za - 19, nieobecny na sali - M. Balcer).

Ad 10.
Wolne głosy i wnioski.

Radny  W.  Szymura  w  nawiązaniu  do  informacji  dotyczącej  stanu  i  przekształcenia  Służb 
Komunalnych Miasta stwierdził, że bardzo niepokojące są kwoty zobowiązań pomimo dodatniego 
wyniku finansowego osiągniętego w miesiącu maju 2008r.  Zapytał,  co w dalszym ciągu będzie 
robione, aby zniwelować zobowiązania w obliczu dalszych przemian jakie czekają SKM?

Pan  K.  Walas  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Oś.  XXX-lecia  PRL-Piastów-Dąbrówki 
stwierdził,  że z informacji które posiada odbył się już przetarg na wykonawcę oświetlenie dróg 
dojazdowych do garaży przy ul. Leszka. Zauważył, że kwota na wykonanie tego oświetlenia jest 
niższa  w  stosunku  do  środków  które  zostały  zabezpieczone  na  te  zadanie  o  ok.  300  tyś.  zł. 
W związku z powyższym zapytał, na co zostanie przeznaczona nadwyżka, czy może na remont tych 
dróg dojazdowych do garaży, ponieważ już wcześniej mówiący dopytywał dlaczego zostało ujęte 
samo oświetlenia, bez remontu drógi?

Pan  E.  Porwolik  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Stare  Miasto  zapytał,  czy  zapadły  jakieś 
ustalenia  podczas  spotkania  z  przedstawicielami  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  w  Katowicach 
dotyczące budowy chodnika na ul. Bogumińskiej w kierunku Turzy Śl.?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta odpowiedział, na następujące pytania:
– radnego W. Szymury - powiedział, że faktycznie mówił, iż jest rzeczą pozytywną osiągnięcie 

dodatniego  wyniku  finansowego  w  niewielkiej  kwocie  przez  SKM,  to  oznacza  że  po  5 
miesiącach, po I półroczu SKM pokrywa swoje koszty z przychodów oraz dotacji, którą Rada 
Miejska przyznała SKM. Natomiast kwestia zobowiązań ma się nijak do tej kwoty, bo to jest 
całkiem inna kwestia, a zobowiązania wobec dostawców to faktury które nie zostały zapłacone 
w terminie. Zauważył, że w przypadku jakiegokolwiek przekształcenia SKM a w konsekwencji 
w  chwili  jego  likwidacji  z  budżetu  miasta  trzeba  będzie  spłacić  wszystkie  zobowiązania 
zakładu.  Dodał,  że  w  międzyczasie  zobowiązania  będą  w  jakimś  stopniu  regulowane 
z bieżących przychodów SKM.

– pana  K.  Walasa  -  powiedział,  że  rzeczywiście  przetarg  na  wykonawcę  oświetlenia  drogi 
dojazdowej do garaży na ul. Leszka odbył się, a oszczędności wynikające z wyboru niższej 
oferty  w  przetargu  wynoszą  ponad  200  tyś.  zł,  jednak  obecnie  nie  zdecydowano 
na  co  ta  pozostała  kwota  zostanie  przeznaczona.  Zauważył,  że  dwa  zadania  realizowane 
w Dzielnicy  Oś.  XXX-lecia-Piastów-Dąbrówki tj.  przebudowa ul.  Pokoju jak i  oświetlenie 
drogi dojazdowej do garaży na ul.  Leszka są bardzo dużymi zadaniami,  więc trzeba będzie 
bardzo  dokładnie  zastanowić  się  na  co  przeznaczyć  tę  nadwyżkę,  gdyż  są  zadania  które 
przekraczają kwoty zaplanowane w budżecie miasta. 

– pana  E.  Porwolika  -  powiedział,  że  obecnie  zostały  przeprowadzone  rozmowy  z  Panem 
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K.  Rajem  Dyrektorem  Oddziału  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych  i  Autostrad 
w Katowicach i najprawdopodobniej procedura przetargowa wyłaniająca wykonawcę projektu 
budowlanego chodnika na którą miasto Wodzisław Śl. wyłożyło 50 tyś. zł została zakończona 
i został wyłoniony wykonawca projektu, a sam projekt ma być gotowy w miesiącu wrześniu 
2008r.  Nadmienił,  że  Dyrektor  K.  Raj  zadeklarował,  iż  zadanie  dotyczące  budowy  tego 
chodnika wejdzie do budżetu GDDKiA i do realizacji w roku 2009. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał na posiedzeniu Rady Miejskiej Posła na Sejm RP Adama 
Gawędę. 

Pan J.  Porochoński Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Wilchwy zapytał,  czy zostanie w końcu 
zrealizowane oświetlenie  łącznika ulic  Teligi  z  ulicą  Armii  Ludowej? Następnie  poinformował, 
że ścieżka rowerowa biegnąca za hotelem Amadeus jest z jednej strony zarośnięta, również brak 
tam jest tablicy informacyjnej.

Pan  S.  Grzybacz  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka  zapytał, 
w jakim okresie czasu będą wykonywane nakładki asfaltowe ze środków Rad Dzielnic? Nadmienił, 
że  Rady  Dzielnic  otrzymały  do  zaopiniowania  Regulamin  utrzymania  czystości  i  porządku 
w  mieście.  Zauważył,  że  na  poprzedniej  sesji  prosił,  aby  została  przygotowania  informacja 
dla mieszkańców zawierająca przybliżony plan realizacji kanalizacji sanitarnej w poszczególnych 
dzielnicach,  jednakże  do  chwili  obecnej  mówiący  takiej  informacji  nie  otrzymał.   Stwierdził, 
że  na  obecnej  sesji  podjęto  uchwałę  dotyczącą  przygotowania  opracowania  dokumentacji 
kanalizacji sanitarnej dla Dzielnicy Wilchwy, jest to dobry kierunek działania, ale dla pozostałych 
dzielnic  również  powinien  zostać  określony  plan  budowy,  aby  można  było  przedstawić  jakieś 
informacje  mieszkańcom.  Powiedział,  że  władze  miasta  powinny  się  określić,  czy  taki  plan 
przedstawią czy nie. Nadmienił, że w prasie ukazały się artykuł w których czytamy, iż gminy m.in. 
Mszana,  Godów,  Pszów,  Rydułtowy  podejmują  uchwały  o  wystąpieniu  z  MZWiK.  Zapytał, 
czy  dokumentacji  na  budowę kanalizacji  sanitarnej  dla  Dzielnicy  Wilchwy nie  może  wykonać 
Miasto, skoro finansuje to we własnym zakresie oraz czy PWiK również finansuje pewną cześć 
dokumentacji?

Pan S. Szymik Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Kokoszyce w związku z licznymi pytaniami 
mieszkańców ul. Młodzieżowej zapytał, kiedy rozpocznie się remont ul. Młodzieżowej? Zauważył, 
że mieszkańcy są już bardzo zniecierpliwieni. 

Pan  L.  Kolorz  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Radlin  II  zauważył,  że  była  już  mowa, 
aby Miasto przekazało Potok Górnoradliński, Potok Jedłownicki w Radlinie, Rów R-13 pod zarząd 
Urzędu  Marszałkowskiego  jednak  są  dopiero  czynione  przygotowania,  plany  co  do  tego 
przekazania. Stwierdził, że obecnie wyżej wymienione potoki są bardzo zarośnięte, istnieje również 
obawa, iż gdy przyjdą większe deszcze nastąpi powódź w Dzielnicy Radlin II, dlatego należy zająć 
się stanem tych potoków. Stwierdził, że Urząd Miasta powinien zwrócić się do szkód górniczych, 
aby  SRK  przeznaczyła  jakieś  środki  na  doprowadzenie  do  porządku  górnego  odcinka  Potoku 
Radlińskiego, gdyż tam w najbliższym latach zakończy się proces eksploatacji, a co się z tym wiąże 
nie będzie możliwości starania się o środki w ramach szkód górniczych. 

Pan J. Zemło Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Zawada zapytał, czy w przypadku nie wykonania 
boiska  treningowego  dla  drużyny  młodzieżowej  z  Zawady,  drużyny  piłkarskie  z  Zawady  będą 
mogły  trenować  na  boisku  na  Bagienku,  bądź  na  innym  obiekcie?  Stwierdził,  że  kosztem 
społeczności  Zawady,  z  dużym  wysiłkiem  działaczy  wykonano  boisko  główne,  które  obecnie 
posiada jedną z lepszych muraw w Mieście, porównywalną z murawą boiska na MOSiR. Jednak 
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aby 4 drużyny z Zawady mogły na tym boisku grać to muszą gdzieś trenować, ponieważ jeżeli 
treningi będą odbywać się na tym nowym boisku to za jakiś czas będzie ono wyglądało jak boisko 
w  Syryni  czyli  będzie  wyglądało  jak  klepisko.  Mówiący  poprosił  o  zorganizowanie  w  jak 
najszybszym  czasie  spotkania  na  którym  zostaną  podjęte  odpowiednie  decyzje  w  powyższej 
sprawie. 

Pani H. Osińska Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Jedłownik Osiedle zapytała, jakie są dalsze 
losy oświetlenia budynku po byłym KBO ? Zauważyła, że jest to kwestia zamontowania jednej 
lampy a sprawa ciągnie się już trzeci rok. 

Radny  R.  Zalewski  stwierdził,  że  w  mieście  funkcjonuje  Gazeta  Wodzisławska  w  której 
są  przedstawiane  informacje  z  posiedzeń  Rady  Miejskiej  i  jest  to  bardzo  dobry  pomysł, 
gdyż mieszkańcy powinni wiedzieć jak przebiegają obrady. Nadmienił, że według niego przebieg 
sesji  na  której  dyskutowano  Regulamin  utrzymania  czystości  i  porządku  w  mieście, 
był  nie  do  końca  obiektywnie  przedstawiony.  W związku  z  powyższym  należałoby  rozważyć 
możliwość,  aby  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  jakiś  sposób  miał  możliwość  opiniowania 
tekstów dotyczących Rady Miejskiej.  Również  poruszył  kwestię  zorganizowanego przez  Urząd 
Miasta konkursu „Wodzisław Śląski - Południowa Brama Polski- pracuj, mieszkaj, żyj” w którym 
można wygrać mieszkania. Stwierdził, że faktycznie mieszkania jak najbardziej można przeznaczyć 
dla osób, które będą swoją przyszłość wiązać z Miastem, jednak nie można tego robić kosztem tych 
rodzin,  które  oczekują na mieszkanie,  a  jest  ich 150.   Powiedział,  że  władze  miasta  czy Rada 
Miejska  może  kupić  takie  mieszkania  na  wolnym rynku  za  100  tyś.  zł  i  te  mieszkania  może 
przeznaczyć jako nagrody w konkursie, ale nie można tego robić kosztem rodzin, które oczekują 
na liście na przydział mieszkania, a ta kolejka jest bardzo długa. Mówiący poprosił,  aby skosić 
trawę  na  skrzyżowaniach  oraz  miejscach  gdzie  wysoko  porastająca  traw  utrudnia  widoczność 
i powoduje zagrożenia w ruchu drogowym np.  wokół skrzyżowania na ul. Matuszczyka-Pszowska. 

Radny J. Wyleżych zwrócił się do Prezydenta Miasta o wyjaśnieniem sytuacji związanej z budową 
obwodnicy  wewnętrznej  miasta  w  okolicy  Liceum  Ogólnokształcącego  Nr  2 
przy ul. Wyszyńskiego, ponieważ szkoła jak i budowa drogi są bardzo istotne dla Miasta w związku 
z  tym nie należy patrzeć na zasadzie  priorytetów i  tego co jest  ważniejsze.  Mówiący poprosił, 
aby architekci i geodeci jeszcze raz przejrzeli plany i pogodzili te dwie ważne rzeczy dla Miasta. 
Nadmienił,  iż  ma  nadzieję,  że  w  ciągu  tych  wakacji  sprawa  się  wyjaśni.  Następnie  zwrócił 
się do Przewodniczącego Rady Miejskiej i poprosił, aby w trakcie trwania sesji Przewodniczący 
Rady  Miejskiej  bądź  jego  Zastępcy  w  jakiś  sposób  interweniowali  gdy  podczas  omawiania 
konkretnych  punktów  ktoś  będzie  wypowiadał  się  nie  na  temat.  Stwierdził,  że  Naczelnicy, 
Dyrektorzy,  Kierownicy  są  zaskakiwani  pytaniami  na  które  nie  ma  możliwości  udzielenia 
odpowiedzi.  W związku z  powyższym poprosił,  aby  dyskusja  była  prowadzona  merytorycznie, 
a  na  sesji  powinny  być  podejmowane  konkretne  decyzje,  bez  prowadzenia  niepotrzebnych 
dialogów.  Powiedział,  iż  ma  nadzieję,  że  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wraz  ze  swoimi 
Zastępcami wypracuje odpowiedni model, aby sesje były sprawniejsze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  podziękował za uwagę radnego i powiedział, że na pewno trochę 
racji  Pan  radny  ma,  tylko  takie  zachowanie  ma  miejsce  nie  tylko  na  sesjach  ale  również 
na Komisjach. Nadmienił, że trudno co chwilę odbierać głos radnemu, który rwie się do zabrania 
głosu.  

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  zapytała,  kiedy  zostanie  rozwiązana  sprawa  ul.  Młodzieżowej? 
Stwierdziła,  że  zdaje  sobie  sprawę,  iż  Prezydent  Miasta  prowadzi  rozmowy  w  Urzędzie 
Marszałkowskim  na  ten  temat.  Przypomniała,  iż  Prezydent  Miasta  złożył  przyrzeczenie 
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mieszkańcom ul. Młodzieżowej, że co trzy miesiące będzie on przekazywał mieszkańcom bieżące 
informacje  na  temat  tej  ulicy.  W  związku  z  powyższym  poprosiła,  aby  wszelkie  informacje 
dotyczące  ul.  Młodzieżowej  Prezydent  Miasta  przekazywał  Radzie  Dzielnicy,  która  następnie 
o podejmowanych działaniach poinformuje mieszkańców. Następnie poprosiła, aby przystąpić jak 
najszybciej  do  modernizacji  skrzyżowania  Pszowska-Matuszczyka,  ponieważ  pozwolenie 
na budowę ważne jest 3 lata tym bardziej, że środki w budżecie wojewódzkim się znalazły. 

Radny A.  Króliczek  powiedział,  że  na  Komisji  Ochrony Środowiska(...)  została  przedstawiona 
informacja Biura Ochrony Środowiska na temat inwentaryzacji cieków wodnych na terenie miasta 
w której m.in. poruszono kwestię Potoku Radlińskiego i Jedłownickiego. W związku z powyższym 
poprosił, aby Rada Dzielnicy Radlin II została również zapoznana z powyższą informacją Biura 
Ochrony Środowiska. Stwierdził, że wcześniejsza wypowiedź Pana L. Kolorza dotycząca właśnie 
Potoku Górnoradlińskiego jest zasadna. Dodał, że należy zrobić projekt techniczny dla całego cieku 
wodnego,ze  względu  na  konieczność  przystąpienia  do  regulacji  tego  potoku.  Nadmienił, 
że otrzymał pismo z Urzędu Marszałkowskiego, iż mają być prowadzone prace na tzw. pompie 
( w miejscu gdzie Koksownia Radlin pobiera wodę do swoich celów technologicznych) i zapytał, 
czy  tym tematem mógłby się  zająć  Urząd  Miasta?  Zauważył,  że  aby  nie  doszło  do  podtopień 
okolicznych  mieszkańców  Zarząd  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych  w  Katowicach  zgodnie 
z wcześniejszymi obietnicami, powinien obniżyć lustro wody przynajmniej na pierwszym odcinku 
od  tzw.  pompy.  Mówiący  poprosił,  aby  Urząd  Miasta  zainteresował  się  tym  tematem, 
gdyż  jest  to  sprawa  bardzo  ważna.   Następnie  poruszył  kwestię  ul.  Chrobrego  i  stwierdził, 
że  mówiono,  iż  remont  tej  ulicy  nastąpi  dopiero  po  wykonaniu  kanalizacji  sanitarnej,  jednak 
z  obserwacji  droga  jest  bardzo  rozjeżdżona,  w deszczowe dni  mieszkańcy Dzielnicy  Radlin  II 
nie  mogą  dostać  się  do  kościoła,  szczególnie  na  odcinku  od  ul.  Rybnickiej  do  OSP.  Dodał, 
że  również  duże  problemy  z  przemieszczaniem  się  mieszkańcy  mają  gdy  z  dróg  bocznych 
w  deszczowe  dni  spływająca  na  ul.  Chrobrego  woda  niesie  ze  sobą  piaski.  Stwierdził, 
że  tak  spływająca  woda  i  pozostający  osad  jest  bardzo  niebezpieczny.  Nadmienił, 
że najprawdopodobniej  powstała jakaś ustawa, która zezwala na przejmowanie gruntów dlatego 
można byłoby skorzystać z tej ustawy i przejąć wloty do dróg bocznych ul. Chrobrego.

Radny I. Skupień w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego R. Zalewskiego stwierdził, że gdy słyszy 
sformułowanie  „opiniowanie  tekstów”,  to  w  mówiącym  budzi  się  wewnętrzny  sprzeciw 
domagający się głośnej artykulacji. Powiedział, że jeżeli będzie chciano tworzyć jakiś nadmiernie 
pozytywny obraz,  to  każdy radny ma możliwość  za  własne pieniądze wydać ulotkę,  biuletyn, 
gazetkę i przedstawić własny punkt wiedzenia na konkretne problemy. Zauważył, że należy zadać 
sobie pytanie, czy  należy tworzyć pismo, które będzie dla radnych, czytane przez radnych, czy ma 
to być żywe pismo dla mieszkańców, ale wtedy należy liczyć się z tym, że wiele rzeczy napisanych 
w tym piśmie nie będzie się radnym podobało. 

Radny  R.  Zalewski  stwierdził,  że  według  niego  obecnie  Gazeta  Wodzisławska  nie  pisze 
o wszystkim co dzieje się w Mieście, głównie swoją uwagę skupia na urzędzie Prezydenta Miasta. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  prasie  nie  dyktuje  się  tego  co  ma  pisać, 
gdyż dziennikarze sami doskonale wiedzą co mają pisać. 

Pan  B.  Bojko  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji   „Centrum” w nawiązaniu  do 
wcześniej  prowadzonej  dyskusji  powiedział,  że przez SANEPID zostały pobrane  próbki  wody 
z zalewiska Balaton i w dniu 30.06.2008r. otrzymano informację, iż w pobranych próbka wykryto 
przekroczenie dopuszczalnej ilości bakterii coli określonej wg Rozporządzenia Ministra Zdrowia. 
Nadmienił,  że  w  tym  samym  dniu  jako  Dyrektor  MOSiR  wydała  zarządzenie  o  zawieszeniu 
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działalności kąpieliska Balaton  do ponownego przebadania wody. Poinformował, że we wtorek 
tj. 1.07.2008r. zostały pobrane ponownie próbki wody do badania, jednakże do dnia dzisiejszego 
nie uzyskano informacji z SANEPID-u dotyczącej wyników ponownego badania. Dodał, że uzyskał 
informację,  iż  wyniki  badania  będą  znane  ok.  godziny  14,00   bądź  dopiero  w  poniedziałek 
ok. 14,00. Powiedział, że najprawdopodobniej przyczyną zanieczyszczenia zalewiska był świeży 
dopływ  fekaliów  z  jakiegoś  niesprawnego  szamba  znajdującego  się  w  sąsiedztwie  zalewiska. 
Nadmienił, że istnieje również druga hipoteza, iż dzieci czy osoby dorosłe mogły załatwić swoją 
potrzebę w wodzie akurat w miejscu gdzie były pobierane próbki, jednak jest to hipoteza najmniej 
prawdopodobna. 

Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  istnieje  możliwość,  aby  na  Ośrodku  Balaton  była  prowadzona 
sprzedaż artykułów spożywczych?

Pan  B.  Bojko  Dyrektor  MOSiR  powiedział,  że  nie  ma  takiej  możliwości  z  dwóch  powodów, 
a mianowicie jak do tej pory żaden ze sprzedawców nie wystąpił do mówiącego z takim pomysłem, 
jak również podczas prowadzonych negocjacji z obecną właścicielką lokalu Balaton (poprzednio 
Syrenka) ustalono, iż ma ona wyłączność na prowadzenie sprzedaży gastronomicznej na Ośrodku 
Balaton. 

Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  planuje  się  zamontowanie  oświetlenia  na  Ośrodku  Balaton, 
aby zwiększyć bezpieczeństwo?

Pan  B.  Bojko  Dyrektor  MOSiR  powiedział,  że  w  dniu  02.07.  br.  zamontowano  lampę,  która 
oświetla  dość  dużą  część  Balatonu.  Nadmienił,  że  z  informacji  które  do  niego  dotarły, 
przygotowywana  jest  inwestycja  polegająca  na  oświetleniu  całego  Ośrodka,  która  będzie 
realizowana w przyszłym roku. 

Radny M. Balcer poprosił, aby na Ośrodki Balaton chociaż jeden ratownik pracował do późnego 
wieczora. 

Pan B. Bojko Dyrektor MOSiR powiedział,  że głównym problemem są środki finansowe, które 
zostały zagwarantowane na prace ratownika w godzinach od 10,00 do 18,00. Dodał, że zostało 
zatrudnionych  dwóch  ratowników,  których  wspomagają  tzw.  ratownicy  społeczni,  którymi 
są bardzo młode osoby dlatego nikt nie chce ich obarczać tak dużą odpowiedzialnością zarówno 
w  kwestii  ratowania  tonącego  jak  i  utrzymaniem  porządku  na  terenie  Ośrodka.  Nadmienił, 
że jest rozpatrywana możliwość, aby od początku dnia dyżurowała jedna osoba, a później druga, 
tak aby do godziny 20,00 na ośrodku był jeden ratownik, jednak w tej kwestii należy porozmawiać 
z ratownikami, czy wyrażą zgodę na taki system pracy. 

Radny A. Króliczek zapytał, na jakiej zasadzie funkcjonuje lokal gastronomiczny Balaton, czy jest 
to restauracja, czy dom przyjęć?

Pan B. Bojko Dyrektor MOSiR powiedział,  że na dzień dzisiejszy lokal ten ma charakter baru. 
Nadmienił,  że  w  tym roku  właściciel  planuje  uruchomienie  górnej  części  lokalu  jako  typową 
restaurację. Natomiast część dolna służy osobom, które są na kąpielisku. 

Radny A. Króliczek zapytał, czy od godziny 10,00 można będzie skorzystać z usług tego lokalu?

Pan B. Bojko Dyrektor MOSiR stwierdził, że nie posiada informacji od której godziny jest otwarty 
lokal. Dodał, że odwiedził w dniu dzisiejszym ośrodek i ok. godziny 10,00 lokal był już otwarty. 
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Pan A. Gawęda Poseł na Sejm RP podziękował Przewodniczącemu Rady Miejskiej za umożliwienie 
wystąpienia.  Mówiący  przeprosił,  że  nie  miał  okazji  jeszcze  brać  udziału  w  obradach  Rady 
Miejskiej, gdyż sesje Rady Miejskiej odbywają się w tym samym  czasie co posiedzenia Sejmu. 
Następnie podziękował  za aktywność radnych, za kierowane do mówiącego wnioski i  sugestie, 
które w większości wykraczają poza kompetencje Rady, a co do których to mówiący powinien 
podjąć jakieś kroki. Zauważył, że tak duża aktywność radnych rozumiana jest jako dobro społeczne. 
Stwierdził,  że  chciałby  się  odnieść  do  tematu,  w  tej  chwili  bardzo  głośnego  związanego 
z  ewentualną  zmianą  zakresu  kompetencji  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego,  które  ewentualnie 
przejęłoby kompetencje Miasta grodzkiego czy Miasta na prawach powiatu. Mówiący podkreślił, 
że  jego  rolą  absolutnie  nie  jest  wskazywanie  rozważań,  nakazywanie  lub  też  rozwiązywanie 
tego  problemu.  Zauważył,  że  jego  wystąpienie  jest  skierowane  na  obszar,  który  od  9  lat  jest 
mu  znany,  gdyż  był  Radnym  Rady  Powiatu,  w  związku  z  czym  są  mu  znane  kompetencje, 
uprawnienia  wynikające  z  prowadzenia  jednostki  jaką  jest  Powiat.  Mówiący  zaapelował, 
aby jego wystąpienie potraktowano jako głos w dyskusji, jako apel, aby został powołany zespół 
w ramach Rady Miejskiej,  w ramach pozostałych  gmin.  Dodał,  że  Powiat  to  nie  tylko Miasto 
Wodzisław Śląski, ale również poszczególne Miasta naszego powiatu. Nadmienił, że kompetencje, 
które niejednokrotnie wykraczają poza obszar Miasta Wodzisławia Śl. podkreślają, iż Wodzisław 
Śl.,  to  jakby  stolica  Powiatu  Wodzisławskiego,  więc  ma  przywilej  tego  największego  Miasta. 
Podkreślił,  że  jego  wystąpienie  nie  ma  na  celu  wywołać  jakiegoś  konfliktu  czy  burzy, 
ale  ma  przyczynić  się  do  podjęcia  działań  mających  na  celu  powołanie  zespołu  np.  przy 
Prezydencie Miasta  czy przy Przewodniczącym Rady Miejskiej. Zauważył, że o powstanie takiego 
samego zespołu będzie apelował wśród Radych Powiatu i Zarządu, gdyż konieczne jest rozwiązanie 
tego  problemu  i  znalezienie  najlepszego  rozwiązania,  a  nie  wywoływanie  niepotrzebnych 
konfliktów.  Stwierdził,  że Starostwo Powiatowe ma również szereg kompetencji  które realizują 
poszczególne jednostki powiatowe jak i Wydziały m.in. Wydział  Ochrony Środowiska,  Wydział 
Komunikacji  i  Transportu,  Wydział  Obywatelski,  Ochrony  Informacji  Niejawnej  i  Zarządzania 
Kryzysowego,  Wydział  Geodezji,  w  sumie  ok.  22  jednostki,  a  zakres  zadań  poszczególnych 
Wydziałów  jest  bardzo  szeroki  i  zapewne  z  jednej  strony  można  byłoby  przenieść  pewne 
kompetencje w ramach Miasta co dałoby zwiększenie środków i być może zwiększenie możliwości. 
Powiedział, że powiaty w Polsce funkcjonują już 10 lat, jest to okres w którym można dokonać 
pewnej  oceny  i  wyciągnąć  pewne  wnioski.  Mówiący  zwrócił  uwagę,  że  w  ramach  Powiatu 
funkcjonują  również  jednostki  powiatowe  m.in.  Dom  Pomocy  Społecznej  w  Gorzycach,  dwa 
Szpitale, Szkoły Ponadgimnazjalne, Szkoły Średnie, Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego, 
Powiatowy  Ośrodek  Adopcyjno-Opiekuńczy,  Ośrodek  Wsparcia  dla  Osób  z  Zaburzeniami 
Psychicznymi. Stwierdził, że należy zastanowić się po 10 latach istnienia powiatów, co jest słabym 
punktem powiatu jak również Zarządu Rady Powiatu jak i  poszczególnych gmin,  doprowadzić 
do  tego,  aby  Powiat  był  bardziej  partnerski  i  otwarty.  Zauważył,  że  powołane  zespoły 
po przeprowadzonych dyskusjach mogłyby wyciągnąć konkretne wnioski, które spowodowałyby, 
iż  konkretne  propozycje  zmian  mogłyby  wyartykułować  i  wystąpić  do  Ministra  Spraw 
Wewnętrznych  o  dokonanie  zmian  w  zakresie  kompetencji,  dlatego  dalsze  kwestie  dotyczące 
funkcjonowania powiatu powinny być u podstaw dalszego działania zmierzającego do rozwiązania 
licznych problemów. Mówiący nawiązał do podnoszonych już kwestii  przez Prezydenta Miasta, 
a mianowicie aby drogi w Mieście należały do jednego zarządcy i jest to temat do dyskusji dlatego, 
że  na  terenie  naszego  powiatu  przebiega  w  tej  chwili  jedna  droga  krajowa,  kilka  dróg 
wojewódzkich,  szereg  dróg  powiatowych  i  dróg  typowo  gminnych.  Stwierdził,  że  należałoby 
się wspólnie zastanowić nad tym i przekazać umową, gdyż jest to zgodne z ustawą o samorządzie 
powiatowym,  gminnym,  która  nie  zabrania  podziałów   kompetencji  i  nawiązywania  umów 
pomiędzy  miastami  i  gminami.  Dodał,  że  być  może  warto  byłoby  się  głębiej  zastanowić 
nad  kwestią  dróg,  żeby  usprawnić  działania  prowadzone  na  drogach  a  co  za  tym  idzie, 
aby pozyskiwać większe środki na ich remonty czy prowadzenie nowych inwestycji. Zauważył, 
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że przez nasz powiat będzie przechodzić Autostrada A1, która obecnie jest   w trakcie budowy, 
więc musi być zachowany pewien podział, gdyż w grę w przyszłości wchodzi utrzymanie zimowe 
autostrady. Powiedział,  że ustawa o samorządzie powiatowym mówi,  iż powiat na uzasadniony 
wniosek zainteresowanej gminy przekazuje jej zadania z zakresu swojej działalności na warunkach 
ustalonych  w  porozumieniu,  czyli  ustawa  daje  możliwość  do  prowadzenia  szerokiej  dyskusji. 
Dodał, że zadania powiatu nie mogą naruszać zakresu działalności  gmin. Powiedział, że również 
prześledził  różne  opinie  na  temat  ewentualnych  zmian  w  powiatach  m.in.  należy  likwidować 
powiaty  w  niewielkich  miastach,  natomiast  powinny  być  utrzymane   w  miastach  dużych, 
gdyż  trudno  sobie  wyobrazić  pozbawienia  władz  Krakowa,  bądź  Łodzi  kontroli  nad  szpitalam 
i czy szkołami średnimi, dlatego należy do tego tematu podejść w niezmiernie wyważony sposób. 
Zauważył,  że  jego  stanowisko  w  większości  jest  oparte  na  dziewięcioletnim  doświadczeniu 
w strukturach  powiatu,  co  nie  wyklucza,  iż  w przyszłości  konkretne  wypracowane  propozycje 
ze strony gmin nie mogą być uwzględnione w szerokiej dyskusji. W związku z powyższym jeszcze 
raz  zwrócił  się  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  oraz  Prezydenta  Miasta,  aby  spróbowali 
rozwiązań  które  doprowadzą  do  konkretnych  wniosków  przy  założeniu  pełnej  oceny 
proponowanych zmian, a przede wszystkim do przeanalizowania konsekwencji finansowych, które 
z  pewnością  należy  uwzględnić  w  przyszłościowych  rozwiązaniach.  Powiedział,  że  nikt 
z obecnych na posiedzeniu Rady nie jest w stanie powiedzieć, ani ocenić, ale z pewnością każdy 
chciałby aby ewentualnie proponowane rozwiązania w przyszłości dobrze funkcjonowały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Panu A. Gawędzie za wystąpienie i zaprosił do brania 
udziału w każdym posiedzeniu Rady Miejskiej.

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że wspólnie z Prezydentem Miasta byli 
obecni  na  sesji  Rady  Powiatu  w  trakcie  której  Prezydent  Miasta  przedstawił  pewne  zmiany 
kompetencyjne, ustrojowe, które są planowane przez Rząd, a dodatkowo w trybie konsultacyjnym 
również  zgłosił  swoje  uwagi.  Dodał,  że  Prezydent  Miasta  został  powołany  do  Zespołu 
Konsultacyjnego przy Wicepremierze G. Schetynie co jest  traktowane jako możliwość otwarcia 
oraz  stanowi  możliwość  zgłaszania  uwag  bezpośrednio  przez  radnych  powiatowych,  Zarząd 
Powiatu. Zauważył, że na pewno 10 lat po reformie samorządowej widać wiele braków w pracy 
powiatów,  co  jest  zauważane  przez  inne  gminy  i  stąd  rodzi  się  pozorny  konflikt  pomiędzy 
powiatem a poszczególnymi gminami czy miastami.  Stwierdził,  że  działania Prezydenta Miasta 
polegają  na  tym,  iż  od  początku  swojej  kadencji  dąży  do  usprawnienia  własnego  Urzędu, 
do usprawnienia wszystkich funkcji istotnych dla rozwoju miasta i to jest głównym powodem tego, 
że  Prezydent  Miasta  podejmuje  aktywne  działania,  zmierzające  ku  zmianom  kompetencyjnym 
i usprawnieniu pewnych procesów m.in. wydawanie pozwoleń na budowę, gdyż Miasto ponosi cały 
wysiłek związany z promocją inwestycyjną, z pozyskiwaniem inwestorów, z obsługą inwestorów, 
prezentacją  terenów  będących  własnością  miasta.  Okazuje  się,  że  do  momentu  planowania 
przestrzennego  miasto  posiada  kompetencje  natomiast  później  na  etapie  dalszych  uzgodnień 
realizacyjnych Prezydent Miasta, Wójt, czy Burmistrz ich nie ma. Nadmienił, że pewnego rodzaju 
opóźnienia ze strony powiatu w procesie inwestycyjnym z punktu widzenia katastru i ewidencji 
gruntów, jak i z punktu widzenia wydawania pozwoleń na budowę pojawiają się,  a szybka obsługa 
inwestora  w  tych  czasach  i  szybkość  podejmowania  decyzji  jest  najistotniejsza.  Powiedział, 
że  Miasto  Wodzisław  Śl.  jest  miastem  centralnym  Powiatu  Wodzisławskiego  i  to  jak  będzie 
się rozwijał Wodzisław Śl., będzie również decydowało o losach pozostałych gmin powiązanych 
z  Wodzisławiem.  Stwierdził,  że  nie  sposób  obecnie  odnosić  się  do  trybu  konsultacji, 
gdyż konsultacje można byłoby powiedzieć w obecnej chwili są prowadzone dla tych Prezydentów 
Miast, którzy wykazali aktywność, a ostateczny termin na wniesienie uwag Wicepremier Schetyna 
określił do końca lipca 2008r., stąd wydaje się, iż na tym etapie nie ma możliwości prowadzenia 
szerszych  konsultacji.  Zauważył,  że  faktycznie  zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie  powiatowym 
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istnieje  możliwość  przekazania  kompetencji  praktycznie  w  zakresie  22  zadań  realizowanych 
przez  powiat  na  podstawie  porozumienia  ze  Związkami  Międzygminnymi,  Stowarzyszeniami, 
gminami,  jednak  należy  się  zastanowić  ile  w  ciągu  10  lat  istnienia  powiatu  podpisano  takich 
porozumień.  Wiele  zastrzeżeń  budzi  również  funkcjonowanie  Związków  Międzygminnych. 
Stwierdził, że obecność Prezydenta Miasta na sesji Rady Powiatu oraz obecność Pana A. Gawędy 
Posła RP na obecnej sesji Rady Miejskiej traktowana jest jako otwarcie pewnej dyskusji, jednak 
należy pamiętać, iż ta dyskusja ma ograniczone ramy czasowe ze strony władz miasta, natomiast 
Pan  Poseł  ma  możliwość  zgłaszania  interpelacji  i  inicjatyw  również  w  późniejszym  terminie. 
Następnie mówiący przystąpił do udzielania odpowiedzi na poszczególne pytania:
– pana J. Porochońskiego - stwierdził, że nie dziwi się zniecierpliwieniu mieszkańców Dzielnicy 

Wilchwy  w  kwestii  wykonania  łącznika  ulic  Teligi-Armii  Ludowej,  gdyż  było  to  zadanie 
przewidziane do realizacji w budżecie ubiegłorocznym, jednak zostało przeniesione na ten rok. 
Dodał,  że  do  30.06.br.  miała  zostać  opracowana  dokumentacja  projektowa  na  to  zadanie, 
natomiast w dalszym ciągu nie ma decyzji o lokalizacji celu publicznego co nie jest zależne 
od  Urzędu  Miasta,  w  momencie  kiedy  Miasto  będzie  posiadało  dokumentację  projektową, 
jak również decyzję lokalizacji celu publicznego będzie można przystąpić do dalszych prac.

– pana S. Grzybacza -  powiedział, że zgodnie z harmonogramem SKM, który posiada mówiący, 
termin zakończenia prac nakładkowych upływa 18.07.br. Natomiast jeżeli chodzi o Regulamin 
utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Miasta  który  został  przesłany  Radom Dzielnic 
do opiniowania, został wysłany już w tzw. zliberalizowanej formie w kwestii zapisu łączącego 
ilość  wywożonych  ścieków  z  licznikiem  wody,  ponieważ  ostatecznie  do  konsultacji  Rad 
Dzielnic  został  zaproponowana  forma  3-krotnego  wywozu  szamb  w  ciągu  roku  czyli  raz 
na  4 miesiące. Stwierdził, że informacja dotycząca ewentualnych terminów budowy kanalizacji 
w Mieście może być jedynie informacją ukazującą w przybliżeniu w jakich okresach może 
przebiegać  budowa  kanalizacji,  a  Wydział  Inwestycji  Miejskich  i  Gospodarki  Komunalnej 
Urzędu  Miasta  wspólnie  z  Przedsiębiorstwem  Wodociągów  i  Kanalizacji  pracuje 
nad  przygotowaniem  dokumentacji,  aby  wszyscy  mieli  wgląd  do  tych  informacji.  Należy 
pamiętać,  że  jeżeli  takowa  informacja  zostanie  przedstawiona  to  zakres  terytorialny  będzie 
zawierał przybliżone dane, natomiast jeżeli chodzi o terminy realizacji, to również będą to dane 
domykające  się  tam  gdzie  kanalizacja  będzie  budowana  w  ramach  Funduszu  Spójności. 
Następnie stwierdził, że jeżeli chodzi o obecną sytuację Międzygminne Związku Wodociągów 
i  Kanalizacji,  to  faktycznie  są  gminy  które  próbują  wystąpić  z  Międzygminnego  Związku 
albo już wystąpiły.  Powiedział,  że Prezydent Miasta jako Przewodniczący Zarządu MZWiK 
podejmuje wszelkie  starania,  aby obecny układ dotyczący starania  się  o  środki  z  Funduszu 
Spójności który obejmuje 4 gminy został utrzymany w tym kształcie, ponieważ ostatnie 1,5 
roku  spędzono  na  porządkowaniu  dokumentacji,  przede  wszystkim  w  zakresie  stosunków 
własnościowych  (czyli  ze  strony  Miasta  przekazanie  Oczyszczalni  Ścieków  Karkoszka  II, 
jak i przepompowni), gdyż takie rozrzucenie kwestii majątkowych ze strony NFOŚiGW jako 
jednostki wdrażającej nie było akceptowane. Również ze strony MZWiK został wykonana duża 
praca  w  kierunku  regulacji  prawnych,  stanów  majątkowych,  aby  pozyskanie  środków 
z  Funduszu  Spójności  było  realne.  Jednakże  trudno  wyprzedzać  jakie  będą  dalsze  kroki 
poszczególnych gmin, które są niezależne.

– radnej W. Kiermaszek-Lamla - powiedział, że wszyscy doskonale zdają sobie sprawę z faktu, 
iż  temat  ul.  Młodzieżowej  ciągnie się  już od ok.  10 lat,  jak również wszyscy  zdają  sobie 
sprawę, że jest to bardzo istotna sprawa dla mieszkańców. Stwierdził, że w ubiegłym roku udało 
się  wyegzekwować  wykonanie  drobnych  prac  remontowych,  które  miały  przyczynić 
się  do  zmniejszenia  uciążliwości  związanych  z  nierównościami  tejże  drogi.  Zauważył,  że 
projekt  dotyczący  remontu  drogi  który  powstał  oceniono  wspólnie  z  Zarządem  Dróg 
Wojewódzkich  za  daleko idący,  dlatego zadecydowano o  zmianie  już istniejącego projektu. 
Nadmienił,  że  podczas  ostatnich  rozmów  z  Panem Z.  Taborem Dyrektorem Zarządu  Dróg 
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Wojewódzkich  ustalono,  iż  zmieniony  projekt  zostanie  przygotowany  najprawdopodobniej 
do  21  lipca,  a  później  będą  prowadzone  dalsze  wysiłki  w  Urzędzie  Marszałkowskim, 
aby zabezpieczono środki na realizację zadania. 

– radnego A. Króliczka - powiedział, że jeżeli chodzi o sprawy związane z rowami mieszczącymi 
się  w  Radlinie  II,  to  tematy  te  również  ciągną  się  od  wielu  lat.  Obecnie  wykonywane 
są te odcinki rowów, gdzie jest uregulowana własność czyli miasto jest właścicielem gruntu pod 
ciekiem i  tylko  w  tym momencie  Urząd  Miasta  jest  uprawniony  do  ponoszenia  nakładów 
związanych z  naprawą rowów.  Dodał,  że  zgodnie  z  kompetencjami  Miasto  chce  przekazać 
te potoki na rzecz Marszałka Województwa Śląskiego, który jest powołany do dbania o wody 
płynące. Zauważył, że w bieżącym roku dokonano inwentaryzacji ok. 20 km cieków tj. Potoku 
Górnoradlińskiego  i  Jedłownickiego,  a  dokumentacja  została  już  przesłana  do  Marszałka. 
Nadmienił,  że  udało  się  uzyskać  informację  ze  Śląskiego  Zarządu  Melioracji  i  Urządzeń 
Wodnych, iż okres przekazania trwa ok. 3-4 miesiące. Natomiast pozostaje kwestia pozostałych 
cieków poza Radlinem II jak i na Radlinie II nie objętych inwentaryzacją zgodnie z sugestią 
Komisji Ochrony Środowiska(...), aby w kolejnych latach kontynuować inwentaryzację cieków 
i  przekazywać je  zgodnie z  kompetencją  Marszałkowi Województwa Śląskiego. Powiedział, 
że  jeżeli  chodzi  o  prowadzenie  bieżących  prac,  to  jedynie  można  prace  związane 
z oczyszczaniem rowów i ceków wykonywać w ramach środków zabezpieczonych w budżecie 
miasta.  Stwierdził,  że  radny  również  zwrócił  uwagę,  iż  zostaje  przygotowywana  jakaś 
dokumentacja  projektowa,  jednak  tę  kwestię  mówiący  musi  skonsultować  z  Wydziałem 
Inwestycji Miejskich  i Gospodarki Komunalnej. 

– pana  J.  Zemło  -  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  budowę  boiska  treningowego  dla  drużyn 
piłkarskich z Zawady, to w budżecie miasta na ten cel zabezpieczono kwotę 70 tyś. zł, jednak 
po ogłoszeniu przetargu wpłynęły dwie oferty przekraczające kwotę zabudżetowaną, jedna była 
trzykrotnością przeznaczonego budżetu czyli kwota 230 tyś. zł, a druga była czterokrotnością 
przeznaczonego  budżetu  czyli  kwota  280  tyś.  zł.  W związku  z  powyższym złożone  oferty 
w  przetargu  przekroczyły  zabezpieczone  środki  budżetowe  przeznaczone  na  realizację  tego 
zadania,  nawet  przy  założeniu,  iż  wykonany  kosztorys  inwestorski  był  niższy  i  opiewał 
na ok. 100-110 tyś. zł. 

– pani H. Osińskiej - powiedział, że jeżeli chodzi o oświetlenie terenu po byłym KBO to mówiący 
musi zasięgnąć informacji w Wydziale Inwestycji Miejskich i Gospodarki Komunalnej.

– radnego  R.  Zalewskiego  -  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  artykuły  ukazujące  się  Gazecie 
Wodzisławskiej,  to  obecnie  należy wstrzymać się  z  podejmowaniem jakichkolwiek  kroków, 
gdyż jest nowy skład dziennikarski, a wszyscy chcą, aby osoby pracujące w Gazecie wykazały 
się  profesjonalizmem dziennikarskim.  Stwierdził,  że  skład  dziennikarski,  osobowy  redakcji 
Gazety Wodzisławskiej był bardzo ograniczony, więc można przyjąć, że pewne przekłamania, 
błędne  oceny z  przekazywanych sprawozdań z  posiedzeń  Rady Miejskiej  mogły wyniknąć, 
z ograniczeń osobowych redakcji, jak i tempa przygotowywania do druku Gazety. Powiedział, 
że nie będzie potrzeby ingerencji w zakresie opiniowania artykułów, ponieważ zrodziłoby się 
kolejne pytanie kto ma opiniować te artykuły czy Przewodniczący Rady Miejskiej, czy wszyscy 
Radni, którzy wypowiadali się podczas sesji Rady Miejskiej na podstawie protokołu i wtedy 
okazałoby  się,  że  zanim  przygotuje  się  gazetę  do  druku,  to  wszyscy  musieliby  podpisać 
protokół. Nadmienił, że należy umożliwić pracę nowemu zespołowi. Natomiast jeżeli chodzi 
o  kwestię  ogłoszonego przez  Prezydenta  Miasta  konkursu  „Wodzisław Śląski  -  Południowa 
Brama Polski- pracuj, mieszkaj, żyj”, który znalazł bardzo dobry oddźwięk zarówno medialny 
jak i wśród mieszkańców zauważył, że świeżość tego pomysłu jest bardzo istotna, ponieważ 
jako  miasto  ukazujemy,  że  dbamy nie  tylko  o  tych  mieszkańców których  sytuacja  bytowa, 
dochodowa, społeczna jest niższa i miasto jest zobowiązane do udzielenia im opieki socjalnej, 
utrzymania zasobu komunalnego, mieszkań socjalnych, ale również dbamy o te osoby które 
same chcą się rozwijać, jak również mają możliwość pomagania miastu. Dodał, że przekazanie 
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w  ramach  tego  konkursu  ok.  1-5  mieszkań  nie  stanowi  zagrożenia  dla  potrzeb  bytowych 
mieszkańców, ale większym zagrożeniem jest to, iż miasto od wielu lata nie budowało mieszkań 
socjalnych,  komunalnych.  Zauważył,  że  pierwszym  projektem  który  został  uruchomiony 
była  budowa  mieszkań  socjalnych  na  Karkoszce,  gdzie  obecnie  jest  26  lokali.  Stwierdził, 
że celem tego konkursu jest możliwość aktywizacji mieszkańców. 

– radnego  J.  Wyleżycha  -  powiedział,  że  chodzi  o  kwestię  dotyczącą  budowy  obwodnicy 
wewnętrznej  miasta  oraz  zamierzeń  inwestycyjnych  Starostwa  Powiatowego  w  stosunku 
do  Liceum  Ogólnokształcące  Nr  II  mieszczącego  się  przy  ul.  Wyszyńskiego,  w  zakresie 
pewnych rozbieżności polegających na tym, iż inwestycja prowadzona przez Miasto wchodzi 
w  teren  Starostwa  Powiatowego  na  którym  również  planowana  jest  inwestycja.  Dodał, 
że ta kwestia również została poruszona podczas sesji Rady Powiatu na której takie zarzuty 
usłyszał Prezydent Miasta. Powiedział, że podczas sesji Rady Powiatu zadał pytanie na jakim 
etapie  są  plany  inwestycyjne  dotyczące  tego  terenu  i  nie  chodzi  tutaj  o  wprowadzenie 
konkurencji  pomiędzy projektami,  chociaż można w jakimś stopniu przyjąć  gradację,  który 
z projektów jest istotniejszy, czy budowa obwodnicy która stanowić będzie udrożnienie ruchu 
w  Mieście  i  jest  to  projekt  realizowany  ze  środków  europejskich  w  ramach  Subregionu 
Zachodniego, czy projekt  Starostwa Powiatowego dotyczący Oświaty. Stwierdził, że obecnie 
nie  należy rozstrzygać która  inwestycja  ma większą  rangę,  natomiast  mówiący przyjął  apel 
radnych, aby dążyć do uzgodnień tych inwestycji. 

– radnego  A.  Króliczka  -  powiedział,  że  rzeczywiście  ruch  z  ul.  Rybnickiej  kieruje 
się na ul. Chrobrego i na pewno do momentu zrealizowania drogi zbiorczej,  ta ulica będzie 
przejmowała znaczną część ruchu od ul. Rybnickiej. Stwierdził, że stan chodników na dwóch 
pierwszych odcinkach ul. Chrobrego od ul. Rybnickiej również był poruszany w rozmowach 
z  Panem  M.  Okularczykiem  Dyrektorem  Powiatowego  Zarządu  Dróg,  jednak  wtedy  Pan 
Dyrektor stwierdził, że do momentu zakończenia inwestycji budowy kanalizacji na  Dzielnicy 
Radlin  II,  Powiatowy  Zarząd  Dróg  nie  będzie  ponosił  żadnych  kosztów  inwestycyjnych 
oczywiście  poza  wykonywaniem  bieżących  remontów.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  kwestię 
przejęcia  wlotów  do  ulic  bocznych  Chrobrego  zgodnie  z  nową  ustawą,  której  kluczem 
jest to, aby droga był publiczna, w naszym przypadku są to drogi gminne i ten wymóg jest 
spełniony.  Jednakże  również  należy  zastanowić  się  nad  warunkami  terenowymi 
jak  i  uregulowaniami  kwestii  własnościowych,  które  są  w  tej  dzielnicy  bardzo  trudne. 
Nadmienił,  że  temat  wspólnie  z  radnym  A.  Króliczkiem  zostanie  wyjaśniony,  zostanie 
przeprowadzona regulacja stanów prawnych, jak również należałoby się zastanowić, czy przejąć 
tylko wloty, czy całość tych dróg bocznych. 

Pan J. Porochoński Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Wilchwy poprosił o interwencję w sprawie 
doprowadzenia do porządku ścieżki rowerowej biegnącej za hotelem Amadeus.

Pan  M.  Radomski  mieszkaniec  miasta  zapytał,  czy  Naczelnik  Urzędu  Skarbowego  zwrócił 
się  do  Prezydenta  Miasta  z  prośbą  o  wydzierżawienie  parkingu  znajdującego  się  za  WCK, 
z przeznaczeniem na miejsca parkingowe dla swoich pracowników oraz jak na tę prośbę zapatruje 
się Prezydent Miasta? 

Pan D. Szymczak I  Zastępca Prezydenta Miasta powiedział,  że rzeczywiście Naczelnik Urzędu 
Skarbowego zwrócił się do Urzędu Miasta z zapytaniem, czy istnieje możliwość zarezerwowania 
stanowisk  parkingowych  na  parkingu  mieszczącym  się  za  Wodzisławskim  Centrum  Kultury 
dla  własnych  pracowników.  Stwierdził,  że  Prezydent  Miasta  planuje  wyrazić  zgodę  na 
wydzierżawienie części tego parkingu mieszczącej się w głębi, przy sklepie. Zauważył, że miasto 
uzyska bezpośrednie przychody z dzierżawy parkingu Urzędowi Skarbowemu, jak również znikną 
problemy związane z  dozorowaniem tego parkingu,  ponoszeniem kosztów związanych z opłatą 
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inkasenta. Dodał, że z wykonanych analiz okazało się, iż parking ten jest nie rentowny. 

Radna  T.  Rybka  w  związku  z  ewentualnym wydzierżawieniem parkingu  za  WCK dla  Urzędu 
Skarbowego zapytała, gdzie będą parkować autokary, które przyjeżdżają na imprezy organizowane 
przez WCK np. Gale Mix-taneczną na którą przyjeżdża ok. 20-30 autobusów? Zauważyła również, 
że organizowanych jest  wiele  imprez regionalnych na które przyjeżdżają  gości m.in.   z Czech, 
Słowacji  i  jeżeli  te  miejsca  będą  wydzierżawione  to  nie  będzie  możliwości  aby  autokary 
przywożące  gości  gdzieś  zaparkowały,  a  należy  mieć  na  uwadze,  że  grupy  przyjeżdżające 
na  imprezy  przywożą  czasem  bardzo  duże  rekwizyty,  które  trzeba  wypakować.  Nadmieniła, 
że  ten  parking  właśnie  służył  powyższym  celom.  Dodała,  że  na  ostatniej  gali  organizowanej 
w WCK było obecnych 1600 uczestników. Zauważyła, że w tej kwestii również należało zasięgnąć 
opinii  Dyrektora  WCK.  Mówiąca  stwierdziła,  że  parking  znajdujący  się  za  WCK  jest  bardzo 
potrzebny ze względu na dużą liczbę imprez organizowanych w WCK. 

Radny  R.  Szamatowicz  przychylił  się  do  wypowiedzi  Radnej  T.  Rybka.  Stwierdził,  że  padały 
również głosy, aby Dyrektor WCK mógł na jakiś czas zabezpieczyć miejsca postojowe na parkingu 
z  tego  względu,  iż  np.  podczas  ostatniego  podsumowania  chcąc  zaparkować  samochodem, 
znalezienie  miejsca  postojowego  zajmowało  ok.  15-20  min.  Zauważył,  że  jest  to  parking 
w Centrum miasta i powinien on spełniać zupełnie inne role a nie role sensu stricto dochodowe. 
Zapytał,  kto  dokonał  analizy  o  której  mówił  Pan  D.  Szymczak  I  Zastępca  Prezydenta  Miasta 
dotyczącej  parkingu  oraz  o  jaką  kwotę  zwiększą  się  przychody  Urzędu  Miasta  z  tytułu 
wydzierżawienia tego parkingu?

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  jeszcze  raz  należy  przeanalizować  możliwość 
wydzierżawienia parkingu za WCK i podjąć w tej materii odpowiednie decyzje. 

Radny W. Szymura przychylił się do wypowiedzi przedmówców. Stwierdził, że był świadkiem jak 
autobus nie mógł zaparkować obok WCK wjechał do połowy na parking zajmując tym samym 
część przejścia dla pieszych, co było niebezpieczne dla pieszych. 

Radny M. Balcer zapytał,  czy zostało wydanie zlecenie dla Służb Komunalnych Miasta w celu 
rozpoczęcia prac na ul. Grodzisko w stronę lasu, ponieważ środki zostały przyznane?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że środki które zostały zabezpieczone 
w budżecie miasta,  będą przeznaczone na wykonanie projektu inwestycyjnego a jego realizacja 
nastąpi dopiero w przyszłym roku, dlatego nie należy mówić o etapie udzielenia zlecenia SKM.

Radny R. Szamatowicz ponownie zapytał, kto dokonał analizy o której mówił Pan D. Szymczak 
I Zastępca Prezydenta Miasta dotyczącej parkingu znajdującego się za WCK oraz o jaką kwotę 
zwiększą się przychody Urzędu Miasta z tytułu wydzierżawienia tego parkingu?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że nie odpowiedział na to pytanie, gdyż 
Przewodniczący Rady Miejskiej zgodnie z sugestią mówiącego stwierdził,  iż ponownie zostanie 
przeprowadzona  analiza  zgodnie  ze  zgłoszonymi  wnioskami  w  trakcie  obrad  tej  sesji. 
Poinformował,  że analizy dokonały Służby Komunalne Miasta  na bazie  przychodów i kosztów 
jakie  zostały  poniesione  na  administrowanie  tym  parkingiem  m.in.  koszty  związane  z  obsadą 
inkasenta oraz koszty ogólne, które są na płace odpowiednio narzucane ze strony SKM. Dodał, 
że okazało się, iż jest on nie rentowny, gdyż uzyskane przychody wynoszą ok. 4,5 tyś. zł więc 
nie  jest  to  znacząca  kwota.   Nadmienił,  że  wydzierżawienie  tego  parkingu  jest  związane 
z finansami, gdyż należy wyłapać te punkty które w SKM opłacają się i nie opłacają, ponieważ 
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to  również  ma  wpływ  na  polepszenie  się  wyniku  finansowego  SKM.  Należy  również  mieć 
na uwadze fakt, iż Naczelnik Urzędu Skarbowego zwrócił się do Urzędu Miasta z takim wnioskiem 
to  może  świadczyć  o  tym,  że  potrzeby  parkingowe  niektórych  pracowników,  pracujących 
w Wodzisławiu Śl. istnieją. Dodał, że jeżeli chodzi o organizowanie dużych imprez kulturalnych 
w WCK, to głównie odbywają się one w weekendy, więc tę kwestię również można rozwiązać, 
jednakże kwestia ta zostanie poddana dalszej analizie. 

Radna T. Rybka zauważyła, że imprezy kulturalne w WCK odbywają się również w ciągu tygodnia. 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

Ad 9.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad   25  sesji  został  wyczerpany 
i zamknął obrady o godz. 13,05.

Protokołowała:
Z. Rduch - Wydział Organizacyjny.  

Przewodniczący
Rady Miejskiej

Wodzisławia Śląskiego
Lech Litwora
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